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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 2/2021 (339) 

 
Datum a čas konání: 23. února 2021 v 9:00 hodin 
Místo konání: Microsoft Teams 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 25 senátorů) 

Omluveni: Apeltauer/FAST, Maxera/ÚSI 

Hosté: rektor Štěpánek, kvestor Janíček, kancléř Gregorek, prorektorka Režňáková, 
prorektoři Doupovec, Grmela, Hirš, Hruška, Ing. Herrmannová, Mgr. Koude-
lová 

 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 

1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 1/2021 ze dne 26. 1. 2021 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z RVŠ 
6. Informace SK AS VUT 
7. Legislativní záležitosti 

 Organizační řád VUT 
 Rozhodnutí č. 5/2021 „Poplatek za úkony spojené s přijímacím řízením pro akad. rok 2022/2023“ 
 Dodatek č. 2 Stipendijního řádu VUT  
 Jednací řád Umělecké rady FaVU   
 Dodatek č. 1 k Jednacímu řádu Vědecké rady FIT 
 Informace o článku v deníku „Právo“ 
 Informace předsedkyně LK AS VUT o stanovisku PrO k možnostem úpravy vnitřních předpisů VUT 

týkajících se ukončení funkčního období stávajícího AS VUT a možnosti ustavení nově zvoleného AS 
VUT do funkce 

8. Ekonomické záležitosti  
 Pravidla rozpočtu VUT v Brně pro r. 2021 – předložení 
 Informace o jednání EK AS VUT týkající se žádosti CVIS – Výpadek příjmů v aktivitě KolejNET v ná-

vaznosti na pokles výnosů KaM VUT při Covid-19 
 Další ekonomické záležitosti – Informace z jednání EK AS VUT (CVIS, SHAP, aj.) 
 Majetkoprávní záležitosti  

9. Strategický záměr VUT: 
 Strategický záměr VUT 2021+, včetně přílohy Plán investičních aktivit VUT do roku 2030 
 Plán realizace Strategického záměru VUT na rok 2021, včetně Plánu investičních aktivit VUT na rok 

2021 
10. Pedagogické záležitosti 

 Projednání návrhů AS VUT na 2 nové členy RVH VUT 
 Informace o nominaci SK AS VUT do Disciplinární komise VUT 
 Další pedagogické záležitosti  

11. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
12. Různé  

 Stanovení termínu příštího zasedání AS VUT a informace o dalších možných termínech zasedání AS 
VUT v I. pololetí r. 2021 

 Různé  
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1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Dnešní zasedání AS VUT zahájil předseda AS Hanáček v 9:00 hodin; úvodem přivítal rektora Ště-
pánka, kvestora Janíčka, prorektorku Režňákovou, prorektory Grmelu, Doupovce, Hirše a Hrušku, 
kancléře Gregorka, Ing. Herrmannovou, tiskovou mluvčí Koudelovou, přítomné členy AS VUT 
a ostatní účastníky zasedání. V návaznosti na stále vyhlášený nouzový stav ČR z důvodu velmi 
vážné epidemiologické situace pandemie koronaviru Covid-19 bylo svoláno distanční jednání AS 
VUT.  

Následně doc. Hanáček podal návrh na schválení usnesení AS týkající se určení skrutátorů – z tech-
nických důvodů (ovládají aplikaci Microsoft Teams) byli navrženi doc. Steinbauer a Ing. Bradáč.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Steinbauera a Ing. Bradáče.   
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení výše uvedeného programu zasedání AS VUT, 
s doplněním bodu 10. Pedagogické záležitosti o Informaci SK AS VUT o podání návrhů nominací 
studentů do Disciplinární komise VUT. Výše uvedený program byl v tomto znění schválen.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT s doplněním bodu 10. Pe-
dagogické záležitosti o informaci SK AS VUT o podání návrhů nominací studentů do Disciplinární 
komise VUT.  
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 1/2021 ZE DNE 26. 1. 2021  
 
Zápis z jednání AS VUT č. 1/2021 ze dne 26. 1. 2021 byl rozeslán ke korekci všem členům AS VUT 
e-mailem dne 13. 2. 2021 a rektoru Štěpánkovi dne 15. 2. 2021. Rektor Štěpánek provedl v zápise 
drobné formální úpravy v části týkající se jeho přednesených informací. Tajemnice AS VUT J. Car-
dová zapracovala korekce rektora Štěpánka, doplnila odstavec týkající se informací Ing. Galeové 
o činnosti nově ustavené pracovní komise RVŠ pro umělecké VŠ a dle pokynu předsedy AS VUT 
Hanáčka provedla některé úpravy v bodě 7. Legislativní záležitosti (zestručnění textu). Vzhledem 
k tomu, že další připomínky nebyly vzneseny, zaslala tajemnice AS takto upravený zápis členům AS 
VUT e-mailem dne 19. 2. 2021.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání AS vznesl dotaz, zda mají členové AS k zápisu 
nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování 
o jeho schválení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z jednání AS VUT č. 1/2021 ze dne 26. 1. 2021 – verzi 
rozeslanou členům AS VUT e-mailem dne 19. 2. 2021. 
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Štěpánek 

▪ Prodloužení nouzového stavu do 28. 2. 2021 – Nové opatření omezující provoz škol a školských 
zařízení – dle informace RNDr. Dvorské: V návaznosti na prodloužení nouzového stavu do 
28. února 2021 (na žádost hejtmanů) bylo vydáno nové opatření omezující provoz škol a škol-
ských zařízení. Pro vysoké školy se nic nemění, zůstává zákaz osobní přítomnosti studentů na 
vzdělávání s výjimkou zkoušek do 10 osob, praktické výuky ve zdravotnických programech a pe-
dagogické praxe, individuálních konzultací (jeden student a jeden akademik) a účasti na příjíma-
cích zkouškách za účasti nejvýše 10 osob. Nadále je vysokým školám zakázáno poskytování 
ubytování studentům, kteří mají na území České republiky jiné bydliště. Není nutné měnit Roz-
hodnutí rektora č. 6/2021. Vzhledem k tomu, že studenti si informace o zákazu poskytování uby-
tování studentům, kteří mají na území České republiky jiné bydliště, zřejmě nejsou dostatečně 
vědomi, bude tento dokument zveřejněn na stránkách VUT, KaM a rektor žádá F/S, aby jej zve-
řejnily také na svých webových stránkách. 

▪ Výstup z jednání předsednictva ČKR – projednávaná témata: 
o Program COVID Gastro a COVID – Ubytování (možnost získání podpory z programů pro 

koleje a menzy. ČKR bude prosazovat, aby bylo VŠ umožněno tyto programy využívat. 
o Stipendia Ph.D. studentů (nižší doktorandské ročníky, jejichž doba studia nebyla Covidem 

narušena, ale mají nárok na prodloužení doby studia a s tím spojeným vyplacením stipendia). 
Zatím nedošlo ke konsensu, náměstek Doleček přislíbil další diskusi. 

o Předsednictvo ČKR bude podporovat rozumný způsob případného rozvolňování na VŠ za 
dodržení všech hygienických podmínek, bude dále projednáváno. Případné uvolňování je 
nutné realizovat v návaznosti na aktuální epidemiologickou situaci. 

o Rektor ve spolupráci s rektorem Hančilem (AMU) připraví dopisy na ministra Plagu ohledně 
možnosti otevření praktické umělecké výuky; děkuje za přípravu podkladů děkanům Bajerovi, 
Cenkovi a Kristkovi.  

o Prohlášení a usnesení ČKR jsou uvedeny na webu. 
▪ Jednání o kolektivní smlouvě: Jednání s Koordinační odborovou radou (KOR) bylo zahájeno 

v pátek 12. 2. 2021. V rámci diskuse byla probírána témata benefity, dovolené, stravenky / stra-
venkový paušál / závodní stravování. Minimálně pro 1.Q 2021 bude zachován stávající stav (zá-
vodní stravování nebo stravenky). Rektora ale během jednání překvapilo dle jeho názoru po-
měrně agresivní vystoupení doc. Salamona (CEITEC) k tématu vedení pracovních poměrů na 
dobu určitou u výzkumných pracovníků na projektech. Doc. Salamon byl rektorem požádán, aby 
mu zaslal právní rozbory, o kterých se při své argumentaci zmiňoval a ze kterých vycházel. Jed-
nání ke kolektivní smlouvě budou pokračovat. 

▪ Problém týkající se prezentování zkreslených informací na jednáních grémií VUT: Rektor kon-
statoval, že se v poslední době objevují případy, kdy na jednotlivých grémiích vystupují jejich 
účastníci, kteří prezentují neověřené a mnohdy zkreslené informace (diskuse k hodnocení a zve-
řejňování údajů k projektu IGRÁČEK, informace FA ohledně počtu studií na oboru Architektura 
na FAST, resp. jednání s KOR). Rektor požádal členy vedení F/S i zástupce F/S v jednotlivých 
grémiích, aby si vždy dopředu ověřili informace, které mají v úmyslu prezentovat, a to v prvé řadě 
s těmi, kterých se tyto informace týkají. Uvítá, budou-li jednání na grémiích korektní a prezento-
vané informace ověřené.  

▪ Únik informací určených AS VUT do redakce Práva: V sobotním vydání Práva byl zveřejněn člá-
nek, ze kterého vyplývá, že neznámý zdroj z VUT poskytl redaktorovi pravděpodobně kompletní 
interní korespondenci mezi PrO a AS VUT. Toto rektor považuje za nepřijatelné a velmi neko-
rektní jednání, se kterým se během svého funkčního období zatím nesetkal. Předseda AS VUT 
s tímto postojem souhlasí, o možnostech a způsobech omezení takovéhoto rizika bude jednat 
s vedoucím PrO. Tisková mluvčí informuje o možnosti odkazovat novináře na ni nebo na adresu 
media@vut.cz viz vstup tiskové mluvčí v zápisu.  

Rektor Štěpánek se následně rozloučil z důvodu jeho nutné účasti na dalším jednání Vědecké rady 
UTB ve Zlíně.  
 

mailto:media@vut.cz
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➢ Prorektorka Režňáková 

▪ Po důkladné diskusi a připomínkování s vedením F/S byla vydána Směrnice č. 1/2021 Hodno-
cení akademických pracovníků a vědeckých, výzkumných a vývojových pracovníků, která zavádí 
povinnost provádět hodnocení s využitím aplikace SHAP v Intraportálu IS VUT a zaznamenávat 
do ní závěry pohovorů. Směrnice stanovuje časový harmonogram provádění pohovorů, který 
zohledňuje časový harmonogram akademického roku a sběr informací pro přípravu dalších do-
kumentů (např. zpráva o kvalitě a její dodatky). Pro podporu hodnotících pohovorů byla připra-
vena aplikace SHAP v Intraportálu IS VUT v souladu se zadáním, které bylo podrobně diskuto-
váno s vedením F/S již v průběhu r. 2019. Aplikace většinu informací přebírá z jiných částí IS 
VUT, aby nedocházelo k další zátěži akademických a vědeckých pracovníků; doplňování je 
možné pouze v částech, které nejsou v IS evidované (např. členství v redakčních radách časo-
pisů, ve výborech vědeckých společností apod., ale i o internacionalizaci, dalším vzdělávání). Při 
tvorbě aplikace byly problémy s neúplností dat v CDB v důsledku nejednotného zaznamenávání 
dat v IS. Celkem je v SHAP vytvořeno 280 indikátorů (včetně evidence výuky v české a anglické 
mutaci), ze kterých si vedení F/S mohou vybrat nejvhodnější a přiřadit jim váhy, které podporují 
realizaci strategie F/S. Jejich popis a návod na práci s aplikací SHAP je popsán v Metodice za-
dávání informací a hodnocení akademických pracovníků a vědeckých, výzkumných a vývojových 
pracovníků v IS SHAP. Aplikace bude i nadále rozvíjena, jednak směrem k vytěžování získaných 
informací, ale hlavně směrem k řešení problémů ve vykazování primárních dat. Aktuálně je v In-
traportálu zpřístupněno hodnocení za r. 2020 i za r. 2021, aby se každý AP a pracovník VaV 
mohl seznámit s kritérii pro rok 2021 (hodnocení za r. 2020 má informativní charakter). Pro pod-
poru realizace hodnocení byly připraveny tři vzdělávací kurzy, které organizačně zabezpečuje 
ICV (hodnocení zaměstnanců, hodnotící pohovory, řešení problematických situací u hodnotících 
pohovorů). Náměty na rozvoj aplikace, případně upozornění na nekorektní zobrazování infor-
mací je možné zasílat na OAZ, konkrétně na e-mail kubasek@vutbr.cz, případně postoupit ces-
tou vedení F/S.  

▪ Informace o činnost Nakladatelství VUTIUM v r. 2020: V uplynulém roce bylo vydáno 8 nových 
knih (jedna z nich překlad, jinak autoři VUT – 2 FA, 2 FaVU, 1 FAST, 1 FSI, 1 FP – e-kniha). 
Přes všechna omezení se povedlo zvýšit tržby o třetinu. Je to možné připsat tlaku na prodejnost, 
jako i výprodejovým akcím. Hodnota zásob vzrostla o cca 5 % při poklesu počtu knih na skladě. 
I v tomto roce budou pokračovat akce zaměřené na snížení skladových zásob, mnohé knihy jsou 
však neprodejné i při snížených cenách. Opětovně je možnost využití knih jako dárků např. při 
ocenění studentů i zaměstnanců.  

▪ Bylo vydáno Rozhodnutí č. 2/2021 Fond Open Access, které doplňuje Směrnici č. 11/2018 Insti-
tucionální politika otevřeného přístupu k vědeckým informacím a stanovuje podmínky čerpání 
podpory pro úhradu publikačních nákladů. Pro rok 2021 je odsouhlasena podpora ve výši 3,5 
mil. Kč (v r. 2020 použito 2,75 mil. Kč), podpořeno 58 článků (nejvíce FEKT – 18, CEITEC – 15, 
FSI - 12, FCH – 10). Byly pořízeny nové faktografické databáze: ASME (rozšíření o sborníky 
z konferencí), PitchBook (data a výzkum trhů soukromého a rizikového kapitálu, fúze a akvizice), 
Orbis Europe (informace o evropských podnikatelských subjektech), SPIE (optika a fotonika, pří-
prava bezplatného přístupu k ČSN normám on-line).  

▪ Zahájená příprava Dodatku ke Zprávě o zajišťování a vnitřním hodnocení kvality v roce 2020 
(dále Dodatek 2020). Osnova 2020 byla mírně modifikována, konkrétně rozšířena o průběh a vý-
sledky hodnocení MEP a o popis přijatých opatření k zajištění kvality vzdělávací činnosti v období 
platnosti protiepidemiologických opatření. Byl připraven harmonogram přípravy tak, aby doku-
ment byl postoupen do schvalovacího procesu v červnu t.r.  

▪ Opatření k řízení rizik v roce 2021: Na jednání Výboru pro integrované řízení rizik v prosinci 2020 
byla posouzena celouniverzitní rizika, kterými se výbor zabýval v r. 2020 a definována nová ce-
louniverzitní rizika. Na jednání MKR byly v lednu stanoveni garanti těchto rizik. Po nominaci zá-
stupců F/S byly vytvořeny týmy pro řešení konkrétního rizika, které se v tomto roce budou věno-
vat řízení konkrétního rizika.   

Ing. Beneš, který je předsedou AS FAST, vznesl dotaz, jestli se řeší slíbený přístup studentů k čes-
kým technickým normám, kteří zatím tuto možnost nemají. Prorektorka Režňáková informovala 

mailto:kubasek@vutbr.cz
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o jednáních týkajících řešení této situace s poskytovatelem, ale přes veškerou snahu nebylo dosa-
ženo žádného výsledku. Ing. Beneš požádal o zaslání e-mailu týkajícího se vyjádření o dalším po-
stupu od poskytovatele.  
 
➢ Prorektor Doupovec 

▪ Na jednání KR dne 2. 2. 2020 byla diskutována otázka prodloužení doktorského studia dle zá-
kona č. 1988/2020Sb. a jeho financování. Závěry jsou uvedeny v zápise KR. 

▪ NAÚ rozhodl o rozšíření institucionální akreditace VUT o oblast vzdělávání Umění. 
o Institucionální akreditace byla udělena pro všechny typy studijních programů, závěr odborné 

hodnoticí komise pro danou oblast vzdělávání byl pro VUT velmi příznivý. 
o V čl. rozhodnutí (který se týká institucionálního prostředí) je uvedeno, že hodnoticí komise 

upozornila na trvající neuspokojivou situaci ohledně mobility studentů a uvedla, že naplňo-
vání příslušného standardu zůstává slabou stránkou VUT a vyžaduje reálný zásah do prů-
běhu uskutečňování především doktorských studijních programů. 

o V čl. 11 rozhodnutí je uvedeno: „Hodnoticí komise současně upozornila, že doktorské studijní 
programy v oblasti vzdělávání Umění by v rámci Vysokého učení technického v Brně měly 
být do budoucna uskutečňovány pouze na Fakultě výtvarných umění, aby byla zabezpečena 
jejich dostatečná kvalita i šíře, a dále že umělecky zaměřené bakalářské a navazující magis-
terské studijní programy by i nadále měly být na Fakultě strojního inženýrství koncipovány 
jako kombinované studijní programy zařazené do dvou oblastí vzdělávání, přičemž jejich po-
díl v oblasti vzdělávání Umění by měl činit nejvýše 50 %.“ 

o VUT nebude rozhodnutí rozporovat a nechá uplynout lhůtu pro případné námitky. 
▪ V souvislosti s žádostí FCH o posunutí začátku výuky LS na den 1. 3. 2021 byla vydána Příloha 

č. 2 „Mimořádná opatření k časové struktuře výukové části akademického roku 2020/2021“ 
k Rozhodnutí č. 24/2017 a dále Dodatek č. 1 k Rozhodnutí č. 24/2017 „Časová struktura výukové 
části akademického roku“. 

▪ MŠMT vydalo nový „Základ pro stanovení poplatků spojených se studiem pro akademický rok 
započatý v roce 2021 podle § 58 odst. 2 zákona o vysokých školách. Loni byl základ MŠMT 
4.393 Kč, pro následující akademický rok byl základ určen na 4.366 Kč. Na základě výše uvede-
ného základu bylo provedeno: 
o Bylo vydáno Rozhodnutí č. 3/2021 „Poplatek za studium pro akademický rok 2021/2022“. 

Výše tohoto poplatku byla stanovena dle čl. 6 Přílohy č. 4 Statutu VUT.  
o Bylo vydáno Rozhodnutí č. 4/2021 „Poplatek za úkony spojené s posouzením zahraničního 

vzdělání v rámci přijímacího řízení na VUT pro akademický rok 2022/2023“. Výše poplatku 
je stejná jako loni. 

o AS VUT byl předložen návrh Rozhodnutí č. 5/2021 „Poplatek za úkony spojené s přijímacím 
řízením pro akademický rok 2022/2023“. Podle čl. 2 Přílohy č. 4 Statutu VUT, „Konkrétní výši 
poplatků spojených s přijímacím řízením stanoví po projednání v AS VUT každoročně rektor 
vnitřní normou VUT“. Navrhujeme ponechat poplatek ve stejné výši jako loni, a to 700 Kč. 
Zdůvodnění: maximální možná výše poplatku za přihlášku je 873 Kč.  Na ostatních školách 
se poplatky pohybují na podobných výších (MU má poplatek mezi 600 a 800 Kč podle fakulty, 
UK má 820 Kč, ČVUT 850 Kč, UPOL okolo 600 Kč). 

▪ Bylo zjištěno, že nabídka tzv. „svobodných předmětů“ je otevřena pouze pro studenty prezenční 
formy studia. V poslední době o tyto předměty projevili zájem také studenti kombinované formy 
studia. Vzhledem k tomu, že Směrnice č. 6/2019 „Mezifakultní výuka svobodných předmětů na 
VUT“ neobsahuje žádné omezení pro kombinovanou formu studia, tak prorektor požádal CVIS 
o otevření nabídky pro všechny formy studia – toto bylo okamžitě provedeno. 

▪ MŠMT požádalo vysoké školy o dodání kvalifikovaného odhadu počtů studentů, jejichž dokon-
čení studia vyžaduje nějakou kontaktní výuku. V Příloze č. 1 je tabulka údajů za VUT (členové 
AS VUT obdrželi e-mailem po zasedání AS VUT). Podle sdělení MŠMT, „Požadovaná čísla bu-
dou sloužit MŠMT mj. k odhadu počtu potřebných PCR testů (návrh jeden test týdně), které by 
mohly urychlit rozvolňování na VŠ. Nadále lze předpokládat kontaktní výuku v malých skupinách 
do 10 studentů, především ve studijních programech či předmětech, které mají charakter umě-
lecké činnosti, laboratorní práce, klinické i jiné praxe apod.“. 
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➢ Prorektor Grmela 

▪ Dne 22. 2. 2021 bylo uzavřeno podávání projektů do SpV, provedena formální kontrola, zejména 
na možné kolize s výzvou IGRÁČEK, panelům na F/S zaslány informace. S právním odborem 
dořešen text smlouvy, inovace zejména pro víceleté standardní projekty. Nejsou významné 
změny. Tento týden hodnocení a od 1. 3. 2021 řešení v minimální délce 12 měsíců. 

▪ K návrhu rozdělení financí pro SpV na součásti byla připomínka z FA, byla vyřešena, částka se 
měnit nebude (viz příloha MKR č. 5b).  

▪ Veřejná soutěž THÉTA: Podprogram 1 – Výzkum ve veřejném zájmu; Podprogram 2 – Strate-
gické energetické technologie; Podprogram 3 – Dlouhodobé technologické perspektivy. Bližší 
informace k jednotlivým podprogramům jsou rozpracovány v Příloze č. 1. Důležité termíny: Sou-
těžní lhůta začíná dne 11. 2. 2021; soutěžní lhůta končí 12. 5. 2021 v 16:29:59 hod.; řešení od 
1. 1. 2022. Podpůrné materiály, vzor Letter of Intend a přístup k výsledkům z hlediska DV za-
slány. Administruje Ing. Legátová. Projekt je typem kolaborativního orientovaného výzkumu. 

▪ V únoru byly oznámeny výsledky výzvy 2020 pro podávání žádostí o individuální vědecko-vý-
zkumné projekty Marie Skłodowska-Curie. Ze 142 hodnocených žádostí předložených českými 
institucemi uspělo 21 projektů – Nové granty poputují na tyto instituce: VUT v Brně (5), UK (4), 
Biologické centrum AV ČR (2), MU (2), UPOL  (2), Univerzita Pardubice (2). 
V projektech ECSEL nejvíce účastí získalo  VUT  a to 18 projektů s téměř s 4 M€. ČVUT a ZČU 
mají po dvou 5, UK 2, MU 1. Detaily na přiloženém linku: https://webgate.ec.europa.eu/dashbo-
ard/sense/app/93297a69-09fd-4ef5-889f-b83c4e21d33e/sheet/a879124b-bfc3-493f-93a9-
34f0e7fba124/state/analysis 

▪ MŠMT započítalo do parametru K publikační výsledky, které získalo od RVVI. Celkový počet 
započítaných publikací VUT je 1 641 v Q1 až Q3. V systému VUT jsme dohledali celkem 1405, 
zbylých 236 je afilováno na CEITEC MU, nebo CEITEC VFU, či CEITEC UFM. Tyto publikace 
nelze rozpočítat do podílu na součásti VUT. 

 

➢ Prorektor Hirš 

Projekt Evropské univerzity – EUST:  
Koordinátor projektu EUST zaslal komplex materiálů (výzva, vize EUST, přehled výsledků výzev 
2019 a 2020) a návrh Letter of Itent, který mají podepsat rektoři všech 8 univerzit, které spojily 
v projektu síly v cestě k dosažení vizí EUST: National Technical University of Athens; Brno Uni-
versity of Technology; Slovak University of Technology Bratislava; Leibniz University Hannover 
(koordinátor EUST); Lappeenranta-Lahti University of Technology LUT; Jönköping University; 
Universidad Rey Juan Carlos, Madrid; Technische Universität Wien.  
Vize EUST, kromě obecné výchovy evropsky smýšlejícího člověka: 
o Vytvoření inkluzivního a přístupného evropského inter-univerzitního kampusu EUST s inte-

grovanou mobilitou na všech úrovních. 
o Vytvoření inovativních vyučovacích formátů interakce a výměny v rámci sdílení a flexibilních 

osnov informovaných špičkovým výzkumem. 
o Spojení transdisciplinárních týmů studentů, výzkumných pracovníků a regionálních zúčast-

něných stran vytvářejících znalosti, aby se zabývaly společenskými výzvami v reálném světě 
a posílily spolupráci a integraci mezi vědou, společností, politikou a průmyslem. 

o Posílení a podpora vazeb mezi zúčastněnými městy, regiony a jejich občany v integrované 
síti a poskytovat sdílené centrum znalostí pro výzkum, inovace a tvorbu politiky. 

Vize VUT jsou v souladu s vizemi EUST. Lze tedy využít zpracované strategické dokumenty pro 
formulaci obecných vizí VUT v EUST. Týkají se všech na VUT. Dne 17. 2.  2021 proběhl online 
Steering Comittee EUST. Členové aliance EUST představili své univerzity, očekávání z účasti 
v projektu a vedoucí čtyř WG představili vize. OZV z jednání zpracuje materiál s potřebnými ak-
tivitami za VUT.  
Prosba na senátory: Podporovat a šířit myšlenku Evropských univerzit a nahlížet na aktivity VUT 
z mezinárodního hlediska. Prorektor by byl rád, kdyby AS VUT byl konstruktivním partnerem 
a oponentem přípravy a následné realizace projektu EUST. 

https://www.tacr.cz/wp-content/uploads/documents/2021/02/05/1612519375_P%C5%99%C3%ADloha%20%C4%8D.%201%20-%20Prioritn%C3%AD%20v%C3%BDzkumn%C3%A9%20c%C3%ADle.pdf
https://webgate.ec.europa.eu/dashboard/sense/app/93297a69-09fd-4ef5-889f-b83c4e21d33e/sheet/a879124b-bfc3-493f-93a9-34f0e7fba124/state/analysis
https://webgate.ec.europa.eu/dashboard/sense/app/93297a69-09fd-4ef5-889f-b83c4e21d33e/sheet/a879124b-bfc3-493f-93a9-34f0e7fba124/state/analysis
https://webgate.ec.europa.eu/dashboard/sense/app/93297a69-09fd-4ef5-889f-b83c4e21d33e/sheet/a879124b-bfc3-493f-93a9-34f0e7fba124/state/analysis


 

7 / 27 

Stav příprav: Jsou rozpracovány pro všechny partnery EUST průniky studijních programů, spo-
lečné studijní programy, společné výzkumné aktivity, přehled stávajících mobilit, stav vědeckých 
inkubátorů apod. V draftu výzvy EU pro rok 2022 se objevily další oblasti aktivit spojené s životem 
na VUT, např. ICV, U3V – jedná se průběžně o zapojení.  

 

➢ Prorektor Hruška 
▪ Nemá nové informace.  
 

➢ Tisková mluvčí Mgr. Koudelová 

▪ Mgr. Koudelová úvodem připomněla vyjádření rektora Štěpánka, který informoval členy AS o do-
poručení odkazovat novináře s nezvyklými dotazy na tiskovou mluvčí (media@vut.cz, +420 
730 545 330). Pokud akademika zaskočí investigativní či nepříjemné dotazy z médií, nemusí na 
ně odpovídat. Akademici nejsou povinni poskytovat novinářům informace o VUT. 

▪ Dnes ve 20:55 odvysílá ČT2 premiéru dokumentu Helios o Miloslavu Druckmüllerovi z FSI. 
▪ Monitoring – viz příloha k zápisu, kterou členové AS VUT obdrží po zasedání AS VUT.  
 

➢ Informace vedoucí OMVV Ing. Herrmannové 

▪ OMVV již začal s přípravou nové náborové kampaně. Aktuální kampaň VUT s názvem „Hrdina 
budoucnosti“ měla od svého zahájení minulé pondělí 50 600 zhlédnutí na FB a 70 700 na You 
Tube. Na potenciální studenty VUT cílíme také intenzivní reklamou na sociálních sítích.  

 

➢ Kancléř Gregorek 

▪ Kancléř informoval o změně schvalování SR VUT a s tím souvisejícího vyjadřování AS VUT dle 
zákona o vysokých školách. Dle § 15 odst. 1 písm. b) platí, že SR VUT vydává předchozí pí-
semný souhlas „k právním jednáním, kterými vysoká škola hodlá nabýt nebo převést vlastnické 
právo k movitým věcem, jejichž cena je vyšší než pětisetnásobek částky, od níž jsou věci pova-
žovány podle zvláštního předpisu za hmotný majetek“. V případě AS VUT se jedná o vyjádření 
AS VUT dle § 9 odst. 2 ZVŠ. Zvláštním předpisem, na který ZVŠ odkazuje, je zákon o daních z 
příjmů (ustanovení § 26 odst. 2 zák. č. 586/1992 Sb.). K tomuto zákonu byla přijata novela, kterou 
byl zdvojnásoben citovaný limit. V souhrnu tedy SR VUT schvaluje a AS VUT se vyjadřuje k na-
bytí či převod vlastnického práva k movitým věcem, jejichž hodnota je vyšší než 40 milionů Kč 
(původní výše byla 20 milionů Kč). 

 

➢ Kvestor Janíček  

▪ V pátek, 12. 2. 2021 byla na portálu EK uveřejněna zpráva oznamující, že VUT byla udělena 
cena HR Award, bez výhrad a bez připomínek. VUT bylo zasláno logo, které může používat ve 
svých propagačních materiálech a na webu. Kvestor vyjádřil poděkování všem koordinátorům 
určeným za F/S a samozřejmě vedení F/S a ocenil jejich úsilí a konstruktivní spolupráci při zpra-
covávání a projednávání podkladů. Udělením této ceny však věc nekončí. Tímto se otevírá dvou-
leté období, kterým musí být naplněn akční plán k nastavení standardů a odstranění mezery 
mezi stavem a plánem. Pro rok 2021 by měla být vytvořena personální strategie VUT, kterou by 
VUT mělo nastavit cíle a cesty pro řízení lidských zdrojů na VUT s cílem vytvářet prostředí pro 
podporu excelence VUT nejen v oblasti VaV. Nedílnou součástí hodnocených nastavení je exis-
tence funkčního systému hodnocení zaměstnanců. 
Ve znění hodnocení Evropské komise je uvedeno povzbuzující sdělení: „Good and strong appli-
cation, really well structured, congratulations!“ V hodnocení je několik podnětů od Komise pro 
Implementační fázi. Odkaz na seznam všech institucí s uděleným oceněním je:  https://eura-
xess.ec.europa.eu/jobs/hrs4r/dashboard. Okamžitým přínosem udělené ceny je způsobilost 
k bonifikaci při hodnocení grantových přihlášek (např. TAČR, ale i další poskytovatelé.)  
Stav udělených cen ve vztahu k ostatním VVŠ v ČR je následující:  

mailto:media@vut.cz
https://www.ceskatelevize.cz/porady/12289266676-helios/
https://euraxess.ec.europa.eu/jobs/hrs4r/dashboard
https://euraxess.ec.europa.eu/jobs/hrs4r/dashboard
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Celkem má v ČR mezi VVŠ cenu HRA uděleno 8 VVŠ z 26, ale pouze 4 instituce mají HR Award 
jako celé – UK, ČVUT, JČU a VUT. Ostatní z těch 8 VVŠ mají cenu udělenu jen pro určité svoje 
jednotky (fakulty, centra): MU (CEITEC a PřF, ostatní čekají), TUL, UTB, ZČU. Z „velké pětky“ 
má cenu HRA teď kromě VUT (12. 2. 2021), UK (5. 2. 2019 po 2 letech od podání), ČVUT (10. 9. 
2019), MU – pouze 2 součásti – PřF a CEITEC (3. 12. 2018). UPOL je v přípravné fázi.  Ostatní 
VVŠ (viz seznam) ještě čekají na vyjádření EK a nebo jsou teprve v přípravné fázi. Dále to mají 
ZČU, JČU, UTB jen 2 součásti, TUL jen 1 součást a MENDELU. Ostatní (ale zatím ne všechny 
VVŠ) jsou v přípravě.“ 

 
 
5. INFORMACE Z RVŠ 
 

 Informace z RVŠ  
 
Člen Předsednictva RVŠ (dále P RVŠ) RNDr. Popela zaslal e-mailem dne 11. 2. 2021 členům AS 
VUT informace o výsledcích voleb uskutečněných na volebním Sněmu RVŠ, který se konal dvoufá-
zovou formou, tj. na dvou zasedáních konaných po 14ti dnech, ve dnech 28. 1. a 11. 2. 2021. Zá-
znam z jednání Sněmu RVŠ i z následného jednání Předsednictva RVŠ ze dne 11. 2. 2021 rozeslal 
RNDr. Popela bezprostředně po jejich skončení všem členům AS VUT.  

Na dnešním zasedání AS RNDr. Popela zrekapituloval výsledky voleb předsedy a místopředsedů 
Rady VŠ:  

Předsedou RVŠ byl zvolen jediný kandidát prof. Pospíšil, který byl předsedou v minulém funkčním 
období. Místopředsedy byli zvoleni podle návrhu předsedy: doc. Jobertová, PhDr. Just, doc. Kašpa-
rovský, doc. Langer a prof. Skládanka.  

▪ Předsednictvo potvrdilo Ing. Michala Farníka předsedou SK RVŠ, Bc. Martina Horvátha VUT) 
1. místopředsedou a Damira Solaka 2. místopředsedou SK RVŠ. 

▪ Předsednictvo RVŠ jmenovalo předsedy a místopředsedy stálých pracovních komisí RVŠ 
podle návrhů z komisí, z VUT: předseda KpSaR RNDr. Popela, místopředseda LK doc. Rou-
pec, místopředsedkyně KpUVŠ Ing. arch. Galeová.  

▪ Velkým úspěchem nejen studentů VUT je zvolení M. Horvátha z FAST VUT na pozici 1. mís-
topředsedy SK RVŠ. Mezi AP došlo k posílení pozic VUT (1 místopředseda +).  

▪ VUT mělo zastoupení v mandátové a návrhové komisi. Delegáti VUT byli při ustavování nové 
RVŠ jako obvykle aktivní.  

Během 2týdenního přerušení sněmu Mgr. Musilová využila možnosti dané organizací voleb a polo-
žila kandidátovi na předsedu řadu písemných fundovaných dotazů, který na ně písemně odpověděl 
(zejména zásadní bod k důsledkům zákona č. 188/2020).  Na písemných dotazech KpUVŠ se podí-
leli zástupci VUT v KpUVŠ Ing. arch. Galeová (FA VUT) a doc. Fajnor (FaVU VUT). Předvolební dis-
kusi přímo na sněmu RVŠ pak otevřel RNDr. Popela, který položil kandidátovi na předsedu RVŠ 
dotazy rezonující i na VUT: (1) V uplynulém období Rada VŠ besedovala se zástupci RVVI (prof. 
Dvořák a prof. Jurajda), byly vznášeny náměty a připomínky k M17+ např. od kolegů z UK k zapo-
čítání publikací autorů z více výzkumných organizací plně těmto VO (tzv. problém jistoty desetiná-
sobku zápočtu publikace pro deset autorů z různých VO). Vyslechnuti jsme byli, ale změny nepro-
běhly. Jak by měla RVŠ v této věci dále postupovat? Prof. Pospíšil doporučil přenést jednání z RVVI 
na MŠMT. (2) Bude se jednat o novele VŠ zákona. Jak by měla RVŠ postupovat, pokud se politici 
opět pokusí v poslanecké sněmovně omezit akademickou samosprávu a autonomii vysokých škol 
podobně, jako se o to pokoušeli v minulosti? Prof. Pospíšil doporučil včasná jednání s politiky, lobo-
vání v dobrém smyslu slova za zájmy vysokých škol, uvedl konkrétní příklady a nevyloučil protestní 
akce, jako v minulosti, pokud by byly nutné. Poměrně obsáhlá navazující diskuse je podrobně za-
chycena v zápise ze sněmu RVŠ. Dále probíhala diskuse zaměřená na technické problémy sněmu. 
Mgr. Musilová v ní navrhla, že příště by bylo pro efektivitu jednání vhodné, aby byly dotazy a připo-
mínky zasílány předem, z VUT dále k tomu vystoupili RNDr. Popela a doc. Roupec (VUT FSI). Ing. 
Jakubová (FEKT VUT) s odvoláním na dobré zkušenosti s účastí zájemců ze sněmu na zasedáních 
P RVŠ (využíváno delegáty z VUT) požádala o pokračování této možnosti.  
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Doc. Roupec (FSI VUT) technicky s podporou licencí VUT zajistil hladký průběh jednání dvou komisí 
v Zoomu a u dalších přispěl odbornými radami.  
Na komisích se promítly další iniciativy z VUT – viz usnesení KpSaR a sněmu RVŠ:  
„KpSaR byla informována o stanovisku Fóra předsedů AS při RVŠ ve věci účinnosti zákona 
188/2020 a podporuje je. Sněm Rady VŠ ukládá Předsednictvu Rady VŠ, aby se na svém nejbližším 
řádném zasedání zabývalo problematikou výkladu účinnosti zák. 188/2020 Sb. a přijalo k tomu jed-
notné doporučující stanovisko.: 
Další P RVŠ konané dne 18. 2. 2021 se zabývalo problematikou výkladu účinnosti zákona 
č. 188/2020 Sb. podrobně – více viz bod 7. Legislativní záležitosti – Informace předsedkyně LK AS 
VUT o stanovisku PrO k možnostem úpravy vnitřních předpisů VUT týkajících se ukončení funkčního 
období stávajícího AS VUT a možnosti ustavení nově zvoleného AS VUT do funkce. 

Dále Ing. Galeová informovala o ustavujícím Sněmu RVŠ – Komisi pro Umělecké školy a fakulty: 
Komise UVŠ po ustavujícím Sněmu čítá 20 členů, kteří po předložení programu navrhovaných priorit 
zvolili předsedkyni /Chládková JAMU/ a místopředsedkyně /Galeová FA VUT, Ellingerová AVU/.  Z 
prioritních pilířů byl již na další pracovní schůzce rozpracován návrh pro MŠMT, který se týká vztahu 
RVŠ k Registru uměleckých výstupů. V současnosti dochází ke zapracování nové vnitřní legislativy 
RUV (Statut Rady RUV) a komise pro UVŠ RVŠ navrhuje náměstkovi potřebu zastoupení RVŠ jako 
řádného člena v Radě RUV (tak, jak je tomu v případě dalších poradních orgánů). UVŠ komise jako 
jeden ze svých prvních bodů činnosti pracuje na etickém kodexu, kterým se zástupce RVŠ v Radě 
RUV měl řídit. Z ostatní problematiky je velmi apelována oblast vědy a výzkumu, tzn. bod uznání 
potřeby definování výzkumu uměním a problematika výzkumu v oblasti humanitních věd - definice 
“výzkum uměním” a sesouladění hodnocení VaV a umělecké a jiné tvůrčí činnosti jako ekvivalentu 
VaV na UVŠ, hodnocení VaV v problematice uměleckých VŠ (DKRVO a financování) a možnosti 
rozšíření grantových programů pro umělecké VŠ a umělecké fakulty s ohledem na vzrůstající mož-
nosti podpory Kreativního průmyslu a kulturních odvětví. V oblasti finančního zabezpečení UVŠ je 
tématem navrhovaná metodika FUČ, otázka zahrnutí institucionální podpory VaV do FUČ od 2022, 
dále možnosti aktualizace KEN v některých oborech /např. Architektura/, dopad pravidel poskytování 
IP na DKRVO v segmentu VŠ na roky 2021 až 2025 a téma vybalancování přístupu k finančnímu 
hodnocení VaV a umělecké a jiné tvůrčí činnosti. V oblasti pedagogické je prioritou problematika 
připravenosti uchazečů UŠ a oborů, spolupráce a užší informovanost s MŠMT v metodikách výuky 
středních škol, riziko upřednostňování kvantity počtu studentů DSP na úkor kvality, nedostatečné 
ohodnocení akademických pracovníků, odliv lidských zdrojů do nižšího stupně školství. 

Bc. Martin Horváth informoval o činnosti studentské komory RVŠ: Komise pro vysokoškolskou sa-
mosprávu počítá pro tento rok s přípravou Konference akademických senátorů v kontaktní formě, 
stejně tak v této formě počítá s organizací Ceny Jana Opletala. 
V rámci expertních skupin vznikla nová Umělecká skupina pro vysoké školy, koordinátorkou bude 
Bc. Diana Hodulíková z VUT.  
SK RVŠ vydala prohlášení o stavu vysokých škol. K tomuto prohlášení měl minulý týden předseda 
SK RVŠ rozhovor na Prima CNN . 
Začíná se zase více diskutovat problematika hodnocení předmětů a zveřejňování jeho výsledků, 
studenti budou průběžně informovat o tom, jak se tato iniciativa vyvíjí. Na Instagramu jsme vystavili 
anketu mezi studenty ohledně zjišťování problémů studenty ohledně zjišťování problémů, které je 
trápí, abychom se zaměřovali na ty nejpodstatnější věci. Poslední důležitou věcí je, že SK RVŠ 
právě připravuje Programové prohlášení SK RVŠ. 
 
 

6. INFORMACE SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová sdělila, že nemá nové informace.  
 
 
 
 
 

https://www.facebook.com/skrvs/posts/5763696306989708
https://www.facebook.com/skrvs/posts/5775991869093485
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7. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Organizační řád VUT 
 
Návrh Organizačního řádu VUT předložil rektor Štěpánek e-mailem dne 22. 1. 2021 – rozeslán bez-
prostředně všem členům AS VUT. Tato vnitřní norma VUT je dle článku 42 odst. 4 Statutu VUT 
schvalována AS VUT. Předsedkyně LK Mgr. Musilová zpracovala souhrn připomínek členů AS VUT 
doručených jí do 9. 2. 2021, který zaslala členům LK AS VUT, kancléři Gregorkovi a vedoucímu PrO 
Mgr. Sobotkovi (viz e-mail ze dne 9. 2. 2021). K tomu zaslal dne 11. 2. 2021 své vyjádření vedoucí 
právního odboru Mgr. Sobotka. K dotazu Mgr. Musilové předkladatelé připomínek na svých připo-
mínkách trvali, což sdělila Mgr. Sobotkovi. Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová e-mailem dne 
22. 2. 2021 informovala o projednání návrhu LK AS VUT per rollam.  

Hlasování o přijetí usnesení LK:  
Nikdo ze členů LK neprojevil nesouhlas s hlasováním per rollam.  

Usnesení LK AS VUT per rollam ze dne 22. 2. 2021:  
Legislativní komise AS VUT doporučuje AS VUT vrácení Organizačního řádu VUT předkladateli 
k zapracování vznesených připomínek. 
Hlasování: pro – 0 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasy. 
Zbývající členové LK AS VUT se nevyjádřili (LK AS VUT má 10 členů).  
Usnesení nebylo přijato. 

Návrh byl projednáván na distančním jednání EK AS VUT konaném dne 16. 2. 2021 a dnes před 
zasedáním AS VUT. Členové EK AS VUT projednali připomínky vznesené k Organizačnímu řádu 
VUT (shromážděné Mgr. Musilovou) dnes před zasedáním AS VUT a po diskusi schválili níže uve-
dené usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 23. 2. 2021:  
Ekonomická komise AS VUT doporučuje AS VUT požádat vedení VUT o úpravu návrhu Organizač-
ního řádu VUT ve smyslu dříve zaslaných připomínek, a to: 
a) doplnit důvodovou zprávu zavedení tohoto nového vnitřního předpisu, jak je zavedeno obecně u 
dokumentů předkládaných AS VUT k projednání. Důvodová zpráva by měla uvádět i důvod zavedení 
předpisu a vyjádřit i jeho význam pro VUT a AO VUT. 
b) Doplnit dosud chybějící důraz na oblasti působnosti související s hlavními činnostmi VUT. 
c) Zdůraznit, že organizační řád má za úkol přispívat k rozvoji aktivit akademické obce VUT ve všech 
hlavních oblastech činnosti, pomoci co nejlepšímu zajišťování s nimi souvisejících servisních čin-
ností, a to bez nárustu administrativní zátěže pro členy akademické obce VUT. 
d) Buď upravit obsah článku 4 "Obecná působnost" do úrovně obecnosti ostatních článků OŘ a zdů-
raznit tak roli OŘ jako dokumentu odkazujícího na další související předpisy, anebo OŘ rozšířit tak, 
aby ostatní články mírou konkrétnosti odpovídaly článku 4. 
e) Zapracovat připomínky členů AS VUT, které již byly zaslané, viz následující seznam: 
* Do čl. 4 odst. 2 doplnit (pokud bude zachována tato míra podrobnosti) doplnit bod w) prová-
dění opatření k zajištění informační bezpečnosti. Odmítavé stanovisko založené na argumentaci, že 
předcházení rizikovému chování uživatelů IT spadá pod jiné části obecné působnosti. „Výkon čin-
nosti vyplývající z vnitřních norem“ (myšleno směrnice k Informačnímu systému) a je povinností 
každé osoby dle občanského zákoníku i zákoníku práce počínat si tak, aby nedocházelo ke škodám, 
nepovažujeme za relevantní. Stejně by šlo argumentovat i u bodu v) provádění opatření k zajištění 
bezpečnosti a ochrany zdraví při práci a požární ochrany a dalších. Navíc rizikové chování uživatelů 
není jedinou bezpečnostní hrozbou pro IT v majetku VUT, spadají sem útoky zvenčí, spamy, atp.  
* Čl. 2 dělení na součásti – navrhujeme v rámci přehlednosti úpravu bodu (1): VUT se člení na 
součásti: fakulty, ústavy a další součásti. (2) Fakultami VUT jsou:……….. (3) Vysokoškolskými ús-
tavy VUT jsou:…………. (4) Dalšími součástmi VUT jsou: ……….. 
* Čl. 2 odkazuje na diagram organizační struktury VUT v příloze, ten ale neodpovídá členění v 
čl. 2 (pokud budeme ctít hierarchickou úroveň definovanou čl. 2, tak místo Jiná pracoviště a účel. 
zařízení zde musí být Další součásti). Diagram je navíc vytvořen ve Wordu pomocí obrazců, což 
není šťastné – může se v závislosti na prohlížeči rozpadat na objekty čar, obdélníků a textů. Word 
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má nástroje pro tvorbu diagramů (SmartArt) nebo lze využít i Visio atp. Návrh na takový diagram ve 
SmartArt byl zaslán právnímu oddělení, viz níže. Uvedené členění Dalších součástí je sice o úroveň 
podrobnější než u fakult a VŠ ústavů, nicméně je možná pro přehlednost výhodnější – ke zvážení. 
* V čl. 1 se uvádí, že tento OŘ stanoví mj. 2d) odbornou působnost Rektorátu, ale tento bod 
není dále uveden. Prosíme odstranit. 
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hlasování hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Podrobný komentář k usnesení komise přednesl na dnešním zasedání AS VUT doc. Steinbauer.  

Dále kvestor Janíček zrekapituloval, že dokument byl zpracován vzhledem k požadavku NAÚ, který 
tento požadavek zdůvodnil uvedením Organizačního řádu VUT ve Statutu VUT; zdůvodnění VUT, 
že všechny součásti mají své organizační řády, nebylo NAÚ akceptováno. Hlavním cílem bylo zpra-
covat dokument jednoduše, s tím, že následně bude podrobněji dopracován. Připomínka týkající se 
IS byla akceptována – viz „provádění opatření k zajištění informační bezpečnosti“. Prorektor Dou-
povec doplnil, že požadavek NAÚ byl uveden v kontrolní zprávě a VUT se zavázalo, že jej splní.  

Kancléř Gregorek sdělil, že Organizační řád VUT by měl upřesnit některé oblasti, které v adminis-
trativě působí problémy, a se kterými v praxi bojuje – tj. např. by měl řešit nejrůznější specifika –
odbor / oddělení, které pod něj patří atp. Každá součást to má nastaveno jinak, proto byl návrh 
zpracován prozatím v minimalistické formě.  

RNDr. Popela sdělil komentář k výše uvedeným připomínkám vzneseným členy AS VUT v rámci 
distančního jednání ekonomické komise a zdůraznil, že EK AS VUT nenavrhuje vrácení tohoto před-
pisu k přepracování, ale jeho doplnění a případné úpravy.  

Po následující krátké diskusi členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného návrhu usne-
sení, které bylo převzato z výše uvedeného usnesení EK AS VUT.  
 
Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT žádá vedení VUT o úpravu návrhu Organizačního řádu VUT ve smyslu dříve 
zaslaných připomínek, a to: 
a) doplnit důvodovou zprávu k zavedení tohoto nového vnitřního předpisu, jak je zavedeno obecně 
u dokumentů předkládaných AS VUT k projednání. Důvodová zpráva by měla uvádět i důvod zave-
dení předpisu a vyjádřit i jeho význam pro VUT a AO VUT. 
b) Doplnit dosud chybějící důraz na oblasti působnosti související s hlavními činnostmi VUT. 
c) Zdůraznit, že organizační řád má za úkol přispívat k rozvoji aktivit akademické obce VUT ve všech 
hlavních oblastech činnosti, pomoci co nejlepšímu zajišťování s nimi souvisejících servisních čin-
ností, a to bez nárustu administrativní zátěže pro členy akademické obce VUT. 
d) Buď upravit obsah článku 4 "Obecná působnost" do úrovně obecnosti ostatních článků OŘ a 
zdůraznit tak roli OŘ jako dokumentu odkazujícího na další související předpisy, anebo OŘ rozšířit 
tak, aby ostatní články mírou konkrétnosti odpovídaly článku 4. 
e) Zapracovat připomínky členů AS VUT, které již byly zaslané, viz následující seznam: 
* Do čl. 4 odst. 2 doplnit (pokud bude zachována tato míra podrobnosti) doplnit bod w) prová-
dění opatření k zajištění informační bezpečnosti. Odmítavé stanovisko založené na argumentaci, že 
předcházení rizikovému chování uživatelů IT spadá pod jiné části obecné působnosti. „Výkon čin-
nosti vyplývající z vnitřních norem“ (myšleno směrnice k Informačnímu systému) a je povinností 
každé osoby dle občanského zákoníku i zákoníku práce počínat si tak, aby nedocházelo ke škodám, 
nepovažujeme za relevantní. Stejně by šlo argumentovat i u bodu v) provádění opatření k zajištění 
bezpečnosti a ochrany zdraví při práci a požární ochrany a dalších. Navíc rizikové chování uživatelů 
není jedinou bezpečnostní hrozbou pro IT v majetku VUT, spadají sem útoky zvenčí, spamy, atp.  
* Čl. 2 dělení na součásti – navrhujeme v rámci přehlednosti úpravu bodu (1): VUT se člení na 
součásti: fakulty, ústavy a další součásti. (2) Fakultami VUT jsou:……….. (3) Vysokoškolskými ús-
tavy VUT jsou:…………. (4) Dalšími součástmi VUT jsou: ……….. 
* Čl. 2 odkazuje na diagram organizační struktury VUT v příloze, ten ale neodpovídá členění v 
čl. 2 (pokud budeme ctít hierarchickou úroveň definovanou čl. 2, tak místo Jiná pracoviště a účel. 
zařízení zde musí být Další součásti). Diagram je navíc vytvořen ve Wordu pomocí obrazců, což 



 

12 / 27 

není šťastné – může se v závislosti na prohlížeči rozpadat na objekty čar, obdélníků a textů. Word 
má nástroje pro tvorbu diagramů (SmartArt) nebo lze využít i Visio atp. Návrh na takový diagram ve 
SmartArt byl zaslán právnímu oddělení, viz níže. Uvedené členění Dalších součástí je sice o úroveň 
podrobnější než u fakult a VŠ ústavů, nicméně je možná pro přehlednost výhodnější – ke zvážení. 
* V čl. 1 se uvádí, že tento OŘ stanoví mj. 2d) odbornou působnost Rektorátu, ale tento bod 
není dále uveden. Prosíme odstranit. 
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 

 Rozhodnutí č. 5/2021 „Poplatek za úkony spojené s přijímacím řízením  
pro akademický rok 2022/2023“ 

 
Výše uvedený návrh, který předložil z pověření rektora Štěpánka prorektor Doupovec, byl rozeslán 
všem členům AS VUT e-mailem dne 8. 2. 2021 spolu s komentářem prorektora Doupovce. Doku-
ment byl zpřístupněn akademické obci VUT na webu VUT. Zdůvodnění: Podle čl. 2 Přílohy č. 4 
Statutu VUT „Konkrétní výši poplatků spojených s přijímacím řízením stanoví po projednání v AS 
VUT každoročně rektor vnitřní normou VUT“. Poplatek byl ponechán ve stejné výši jako loni, a to 
700 Kč. Loni byl základ MŠMT 4.393 Kč, výše poplatku byla stanovena na 700 Kč (28 eur). Pro 
následující akademický rok byl základ určen na 4.366 Kč. Maximální možná výše poplatku za při-
hlášku je tedy 873 Kč.  Na ostatních vysokých školách se poplatky pohybují na podobných výších.  

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová na dnešním zasedání AS konstatovala, že doporučuje zkrá-
tit předkládací lhůtu a projednat návrh na dnešním zasedání AS VUT.  

Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému návrhu připo-
mínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení 
níže uvedených dvou usnesení.  

Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Rozhodnutí č. 5/2021 „Poplatek za úkony spojené s přijímacím řízením 
pro akademický rok 2022/2023“. 
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT schvaluje Rozhodnutí č. 5/2021 „Poplatek za úkony spojené s přijímacím 
řízením pro akademický rok 2022/2023“ 
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

 Dodatek č. 2 Stipendijního řádu VUT  
 
Návrh Dodatku č. 2 Stipendijního řádu VUT předložil z pověření rektora Štěpánka prorektor Doupo-
vec e-mailem dne 28. 1. 2021 – rozeslán bezprostředně všem členům AS VUT. Dokument byl zpří-
stupněn akademické obci VUT na webu VUT. 

Prorektor Doupovec na dnešním zasedání AS doporučil, aby se tímto návrhem zabývala PK AS 
VUT, vzhledem k tomu, že se jedná o závažnější změny.  

RNDr. Popela na dotaz doc. Hanáčka sdělil, že EK AS VUT se tímto návrhem nemusí zabývat 
a předpokládá jeho projednání LK a PK AS VUT. Mgr. Musilová sdělila, že požádá členy LK o pro-
jednání návrhu per rollam. Doc. Steinbauer sdělil, že navrhuje distanční jednání PK v průběhu příš-
tího týdne, požádá členy komise, aby sdělili své časové možnosti.   
 

 Jednací řád Umělecké rady FaVU   
 
Návrh Jednacího řádu Umělecké rady FaVU předložila předsedkyně AS FaVU Mgr. Žáčková před-
sedovi AS Hanáčkovi e-mailem dne 9. 2. 2021, se sdělením, že uvedený předpis byl schválen dle § 
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27 odst. 1 písm. b) zákona o vysokých školách Akademickým senátem FaVU na zasedání dne 8. 2. 
2021. Jednací řád Umělecké rady FaVU byl zpracován ve spolupráci s JUDr. Podolou z PrO, který 
nemá dalších připomínek k jeho znění. Dokument byl zpřístupněn akademické obci VUT na webu 
VUT. K návrhu se vyjádřil vedoucí PrO Mgr. Sobotka e-mailem dne 17. 2. 2021, potvrdil, že tento 
předpis FaVU již v rámci jeho přípravy konzultovala s PrO, tedy výsledek je logicky bez připomínek. 
Mgr. Musilová připomněla vyjádření PrO, který doporučuje, aby byl postup včasných předchozích 
konzultací vnitřních předpisů fakult s PrO uplatňován podle dříve navrhované směrnice rektora. Tím, 
že jsou fakultní předpisy zavčas (ještě před schvalováním fakultním akademickým senátem) konzul-
továny s PrO, lze vnitřní předpisy fakult schvalovat v AS VUT rychle a bez dalších připomínek, neboť 
nesrovnalosti a problematické formulace jsou již předem (díky konzultaci s PrO) eliminovány.  

LK AS VUT projednala předložený návrh per rollam, dle sdělení Mgr. Musilové ze dne 22. 2. 2021 
předsedovi AS VUT Hanáčkovi nikdo ze členů LK neprojevil nesouhlas s hlasováním per rollam.  
K usneseni se vyjádřilo 6 clenu LK kladně, ostatní se nevyjádřili, usnesení tedy bylo přijato  

Usnesení LK AS VUT č. 1 ze dne 22. 2. 2021: 
Legislativní komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT schválení předloženého Jed-
nacího řádu Umělecké rady FaVU. 
Hlasování: pro – 6 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 4 členové LK se nevyjádřili.  

MgA. Hrůza na dnešním zasedání AS požádal o projednání předloženého návrhu ve zkrácené před-
kládací lhůtě. Předseda AS VUT Hanáček vznesl na dnešním zasedání AS dotaz, zda mají členové 
AS VUT k předloženému návrhu nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzne-
seny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedených dvou usnesení.   
 
Návrh usnesení AS č. 7: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu nového znění Jednacího řádu Umělecké rady FaVU VUT.  
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
Návrh usnesení AS č. 8: 
Akademický senát VUT schvaluje Jednací řád Umělecké rady FaVU VUT.  
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

 Dodatek č. 1 Jednacího řádu Vědecké rady FIT 
 
Návrh Dodatku č. 1 Jednacího řádu Vědecké rady FIT předložila z pověření předsedy AS FIT Ing. 
Kočího pí. Durániková e-mailem dne 12. 2. 2021 – rozeslán bezprostředně všem členům AS VUT. 
Návrh byl schválen AS FIT dne 2. 2. 2021. Dokument byl zpřístupněn AO VUT.  

K návrhu se vyjádřil vedoucí PrO Mgr. Sobotka (e-mailem dne 17. 2. 2021), který vznesl několik 
formálních připomínek. S těmito připomínkami byli na dnešním zasedání členové AS seznámeni. 
Doc. Hanáček sdělil, že seznámil předsedu AS FIT Ing. Kočího s připomínkami Mgr. Sobotky, Ing. 
Kočí vznesl poté dotaz, zda je možné z časových důvodů návrh schválit na dnešním zasedání.  

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová na dnešním zasedání AS sdělila, že LK AS VUT se předlo-
ženým návrhem nezabývala. FIT nekonzultoval, na rozdíl od FaVU, tento vnitřní předpis s PrO pře-
dem. Připomínky Mgr. Sobotky dle jejího názoru nejsou zásadního rázu a FIT potřebuje navrhované 
změny týkající se možnosti distančního jednání Vědecké rady FIT co nejrychleji schválit. Ponechává 
na zvážení členům AS VUT, zda bude chtít předložený návrh na dnešním zasedání AS schválit. 
Předseda PK doc. Steinbauer navrhl, aby členové AS hlasovali o usnesení týkajícím se zkrácení 
předkládací lhůty a v případě, že bude toto usnesení schváleno, bude pak možné hlasovat i o schvá-
lení předloženého návrhu. AS VUT poté dále hlasoval o schválení níže uvedeného usnesení.  
 

Návrh usnesení AS č. 9: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 Jednacího řádu Vědecké rady FIT VUT.  
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 4 hlasy. 
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Vzhledem k tomu, že AS VUT schválil usnesení o zkrácení předkládací lhůty, následovalo i hlaso-
vání o schválení předloženého návrhu Dodatku č. 1 Jednacího řádu VR FIT VUT.  
 
Návrh usnesení AS č. 10: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 Jednacího řádu Vědecké rady FIT VUT.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 
 

 Informace o článku v deníku „Právo“ 
 
Tisková mluvčí Mgr. Koudelová informovala e-mailem dne 13. 2. 2021 předsedu AS VUT Hanáčka 
o článku uveřejněném v deníku Právo, který se týkal interních informací o podzimních volbách do 
AS VUT pro nové funkční období a o tom, že se nově zvolený AS zatím nemohl ujmout své funkce. 
Článek obsahoval i informaci, že novináři měli možnost nahlédnout do právního výkladu VUT k této 
problematice. Novináři v článku dále zmínili, že hovořili s nově zvoleným senátorem (pro nové 
funkční období) Ing. Krečmerem (CEITEC). Doc. Hanáček nechal tento článek bezprostředně roze-
slat všem členům AS VUT. Ing. Krečmer reagoval ihned po obdržení e-mailu a důrazně se ohradil 
proti tomu, že by právní výklad VUT novinářům poskytl. S redaktorem sice hovořil, ale nesdělil mu, 
že mezi stávajícími členy AS i nově zvolenými členy AS existují spory, ale naopak, že mezi nimi 
probíhá věcná diskuse v přátelském duchu a že nově zvolení členové AS jsou na jednání AS zváni.  

Předseda AS Hanáček sdělil, že pár dní předtím mu Mgr. Koudelová poslala e-mail, ve kterém ho 
informovala, že se na ni obrátil redaktor s dotazem stran funkčního období AS, tento doc. Hanáčkovi 
Mgr. Koudelová poslala pro informaci, včetně odpovědi, kterou navrhl Mgr. Sobotka. Tato odpověď 
byla zaslána redaktorovi, ale následně se pak objevil výše uvedený článek v novinách. Znění tohoto 
článku doc. Hanáčka překvapilo, dlouhé roky byla na VUT budována důvěra mezi vedením VUT 
a AS VUT s tím, že důvěrné informace, které obdrží AS VUT, nebudou poskytovány veřejně. Ve-
doucí PrO Mgr. Sobotka vyjádřil obavy do budoucna z možného zneužití poskytovaných právních 
vyjádření PrO. Doc. Hanáček doporučil členům AS VUT, aby byli ve vztahu k médiím obezřetní. Bylo 
by dobré, aby se znovu podařilo obnovit vzájemnou důvěru mezi vedením VUT a AS VUT. Důvěra 
mezi vedením VUT a AS VUT byla dle názoru doc. Hanáčka doposud větší, než je tomu na jiných 
vysokých školách.  

Předseda EK RNDr. Popela zrekapituloval, že bezprostředně po obdržení výše uvedeného článku 
reagoval na tyto skutečnosti ve vztahu k jeho negativním zkušenostem s novináři glosou v e-mailu 
členům AS VUT a plně podpořil výše uvedené vyjádření předsedy AS VUT.  
 

 Informace předsedkyně LK AS VUT o stanovisku PrO k možnostem úpravy vnitřních 
předpisů VUT týkajících se ukončení funkčního období stávajícího AS VUT a možnosti 
ustavení nově zvoleného AS VUT do funkce 

 
Doc. Hanáček úvodem zrekapituloval, že na minulém zasedání Akademický senát VUT pověřil před-
sedkyni LK AS VUT Mgr. Musilovou projednat možnosti ukončení funkčního období stávajícího AS 
VUT a následné ustavení nově zvoleného AS VUT do funkce a požádat PrO o vyjádření k možné 
úpravě vnitřních předpisů VUT. Mgr. Musilová požádala e-mailem dne 4. 2. 2021 vedoucího PrO 
Mgr. Sobotku o stanovisko. Mgr. Sobotka se vyjádřil dne 5. 2. 2021, členům AS VUT bylo bezpro-
středně jeho stanovisko rozesláno. Následně se Mgr. Sobotka vyjádřil také k zániku členství v AS 
pro nečinnost – členové AS VUT obdrželi e-mailem dne 9. 2. 2021. Vzhledem ke stávající situaci 
v oblasti legislativy v rámci ČR bylo právní stanovisko Mgr. Sobotky týkající se úpravy vnitřních před-
pisů vedoucí k ukončení činnosti stávajícího AS VUT a ustavení nového AS VUT negativní. Mgr. 
Sobotka doporučil získat aktuální stanovisko MŠMT, které by alespoň minimálně modifikovalo pod-
zimní doporučení MŠMT, podle kterého AS VUT postupoval. V těchto problémech jsou vysoké školy 
bohužel z velké míry na základě metodického výkladu MŠMT, který je s postupujícím časem dále 
neúnosný. AS VUT se řídil stanoviskem MŠMT z října 2020. Pokud by AS VUT po třech měsících 
změnil dosavadní postoj, vystavil by se riziku. Další jednání AS by mělo vycházet ze sdělení MŠMT 
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„co dělat dál, když nouzový stav nebere konce“. Také je vhodné zvážit většinový postup ostatních 
vysokých škol. 

Vyjádření Mgr. Sobotky k návrhu řešit ve vnitřním předpisu VUT zánik členství v AS pro opakovanou 
dlouhodobou neomluvenou nečinnost člena AS bylo spíše negativní. Menší problém spatřuje u fa-
kultních AS. Fakultní senát odvolávající svého člena tak činí v rámci „výběru zástupců stejné aka-
demické obce“ – tedy i ti, kteří odvolávají, byli zvoleni ve stejných volbách stejnými lidmi a mají tedy 
obhajitelnější mandát pro toto jednání. V případě AS VUT by však byl řádně zvolený zástupce jedné 
fakulty (součásti) odvoláván (s výjimkou dvou zbývajících nominantů stejné fakulty) sborem osob, 
které byly zvoleny „jinými částmi akademické obce“. Na druhou stranu a s odkazem na vysokoškol-
ský zákon „důvody a den zániku členství v akademickém senátu stanoví vnitřní předpis“ a je třeba 
respektovat případnou vůli akademické obce. Pokud se AS VUT rozhodne, že tímto důvodem má 
být i nečinnost jejího člena, asi nepřísluší toto rozporovat, protože zákon toto ponechává na vůli 
vysoké školy. V případě, že se AS VUT rozhodne toto do vnitřního předpisu zakomponovat, měla by 
být formulace důkladně zvážena a konzultována s PrO. Není totiž nečinnost jako nečinnost a s vě-
domím toho, že výsledkem možná bude ukončování členství v AS, tedy výrazný zásah do práv a po-
stavení konkrétního senátora, stejně jako poměrně zásadní „zvrat projevené vůle části akademické 
obce“, je nutné minimalizovat výkladové nejasnosti vhodnou formulací nečinnosti. 

Předseda AS VUT Hanáček dále sdělil, že následně na základě dotazů z řady vysokých škol a v ná-
vaznosti na požadavek Rady VŠ o sdělení aktuálního stanoviska k platnosti zákona č. 188/2020 Sb., 
ve vztahu k § 7 odst. 2, tj. do kdy dle tohoto ustanovení trvá prodloužené funkční období akademic-
kých senátů, obdržel aktuální názor MŠMT – členům AS VUT tento názor rozeslal předseda EK AS 
VUT RNDr. Popela, který jej obdržel po jednání Předsednictva RVŠ dne 18. 2. 2021. Toto je do-
stupné i na https://www.msmt.cz/uploads/Vyklad_7_2.pdf 
 
Aktuální právní výklad MŠMT ČR – členové AS VUT obdrželi 18. 2. 2021 

„Zákon č. 188/2020 Sb., o zvláštních pravidlech pro vzdělávání a rozhodování na vysokých školách v roce 2020 a o posu-
zování doby studia pro účely dalších zákonů, (dále jen „zákon“) stanovil v § 7 odst. 2: „V případě, že funkční období orgánu 
nebo členů orgánu vysoké školy nebo fakulty má skončit v období mezi dnem vyhlášení nouzového stavu a sto dvacátým 
dnem po ukončení nouzového stavu, prodlužuje se toto období do sto dvacátého dne po ukončení nouzového stavu. Věta 
první se nepoužije v případě, že dojde ke jmenování nástupce dosavadního rektora vysoké školy nebo děkana fakulty 
nejpozději do skončení funkčního období jeho předchůdce.“. Ve společném dopise náměstka pro řízení sekce vysokého 
školství, vědy a výzkumu a náměstkyně pro řízení sekce legislativy a mezinárodních vztahů Ministerstva školství mládeže 
a tělovýchovy (dále jen „ministerstvo“), který byl vysokým školám zaslán v říjnu 2020 pod č.j. MSMT-40547/2020-1, je 
uvedeno stanovisko ministerstva mimo jiné ve věci interpretace tohoto ustanovení. Podle tohoto stanoviska se funkční 
období prodlužuje orgánům vysokých škol, jejichž funkční období mělo skončit v době od 5. října 2020 (den vyhlášení 
nouzového stavu) do konce roku 2020 (konec působnosti zákona). Na jisto je třeba postavit také otázku, od kdy je třeba 
začít počítat oněch 120 dnů prodloužení. Zákon uvádí výslovně „od konce nouzového stavu“. Nicméně je stále třeba brát 
v potaz také působnost zákona do 31. prosince 2020. Podle názoru ministerstva je nezbytné zkoumat podmínky pro pro-
dloužení k poslednímu dni působnosti zákona, tedy v době, kdy byly účinné obě aktivační podmínky (působnost zákona a 
vyhlášený nouzový stav). K 31. prosinci 2020 bylo v účinnosti usnesení vlády ze dne 30. září 2020 č. 957 (publ. pod č. 
391/2020 Sb. o vyhlášení nouzového stavu, který byl po několikerém prodloužení (usneseními vlády publ. pod č. 439/2020 
Sb., č. 471/2020 Sb. a č. 521/2020 Sb.) v tu dobu prodloužen do 22. ledna 2021 (usnesením vlády ze dne 23. prosince 
2020 č. 1373, publ. pod č. 593/2020 Sb.). Datum 22. ledna 2021 bylo posledním dnem nouzového stavu podle úpravy 
platné v okamžiku konce působnosti zákona. Proto je toto datum nutné považovat za konec nouzového stavu pro účely 
prodloužení funkčního období orgánů vysoké školy podle zákona. Funkční období orgánů nebo členů orgánů vysoké školy 
nebo fakulty prodloužené v souvislosti s vyhlášeným nouzovým stavem ze dne 5. října 2020 tak skončí uplynutím dne 22. 
května 2021.“ 

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová se vyjádřila k možnostem ukončení funkčního období AS 
VUT a ustavení nového AS VUT ve svém e-mailu rozeslaném členům AS VUT dne 22. 2. 2021: 

„Jednání AS VUT jsou naplánovaná 18. května 2021, 15. června 2021 a výjezdní zasedání na 29. června až 
1. července 2021. V kontextu toho je třeba zvažovat funkční období starého AS VUT a nástup nově zvoleného 
AS VUT. Od listopadu 2020 jsou zváni nově zvolení členové AS VUT na jednání. Mohou se účastnit diskusí, 
vznášet připomínky, mohou se účastnit práce v komisích (jde zejména o ekonomickou komisi). 
Pomineme-li otázku vztažení zákona č. 188/2020 Sb. na nouzový stav vyhlášený 5. 10. 2020, pak trvají ne-
jasnosti kolem data skončení funkčního období "starého" akademického senátu.  

 

 

https://www.msmt.cz/uploads/Vyklad_7_2.pdf
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Možná data pro počítání začátku 120 dnů od konce nouzového stavu a konce funkčního období starého AS: 
 
1. dle většiny členů Fóra předsedů AS VŠ RVŠ od 1. 1. 2021 do 30. 4. 2021 – nový AS VUT od 18. 5. 2021, 

2. dle dalšího výkladu od 1. 3. 2021 - nyní prodloužený, resp. nově vyhlášený bezprostředně navazující nou-
zový stav končí 28. 2. 2021, konec 120 dnů, tedy 28. 6. 2021 – nový AS VUT až na výjezdním zasedání 
29. 6. – 1. 7. 2021, 

3. dle webu MŠMT od 23. 1. 2021 do 22. 5. 2021 - nový AS VUT od 15. 6. 2021. 

Tedy nejpozději v dubnu 2021 je potřeba vědět, kdy nastupuje nově zvolený Akademický senát VUT.“ 

Pokud bude situace stále nevyjasněná, navrhla Mgr. Musilová paralelní hlasování o předložených 
návrzích vnitřních předpisů (včetně zkracování předkládacích lhůt) a dalších dokumentů členy obou 
akademických senátů, tedy starého a nově zvoleného a požádala členy AS VUT o vyjádření k tomuto 
návrhu, protože AS VUT vbrzku čeká hlasování o pravidlech rozpočtu VUT a o rozpočtu VUT (možná 
právě v květnu a červnu 2021). Je to jedna z možností zajištění jakési právní jistoty a předcházení 
zpochybňování usnesení AS. Mgr. Musilová coby zástupkyně VUT v RVŠ a členka legislativní ko-
mise RVŠ požádala předsedu LK RVŠ, aby se LK RVŠ zabývala otázkou prodlužování funkčního 
období akademických senátů. Dne 23. 2. 2021, před jednáním AS VUT, byl členům AS rozeslán e-
mail obsahující závěry z diskuse legislativní komise RVŠ ze dne 19. 2. 2021 nad zákonem 
č. 188/2020 Sb. – § 7 odst. 2 zákona a jeho dopadem na funkční období orgánů VŠ. Bylo zdůraz-
něno, že se nejedná o právní stanovisko LK RVŠ, natož pak o stanovisko RVŠ. Z diskuse členů LK 
RVŠ vyplynulo, že není vhodné konat zasedání akademických senátů v období mezi možnými daty 
ukončení funkčního období starého akademického senátu. 

Mgr. Musilová na dnešním zasedání AS přednesla komentář k výše uvedeným několika způsobům 
stanovení konce nouzového stavu v ČR, od kterého se pak počítá 120 dnů prodloužení funkčního 
období stávajícího AS VUT, a z něhož pak lze odvodit různá data možného uskutečnění ustavujícího 
zasedání nově zvoleného AS VUT. Předseda AS VUT Hanáček pak informoval o pátečním jednání 
Fóra předsedů AS VŠ konaném v rámci RVŠ. Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu 
vystoupili zejména doc. Steinbauer, Mgr. Musilová, Ing. Kruljacová, RNDr. Popela a doc. Hanáček. 
V diskusi se členové AS VUT vyjádřili ke stávající situaci v legislativě v návaznosti na zákon 
č. 188/2020 Sb., k vyjádření MŠMT a jeho aktuálně uvedenému datu ukončení funkčního období 
stávajících AS, k návrhu na přeschválení všech usnesení AS VUT přijatých v době prodloužení 
funkčního období stávajícího AS VUT novým AS VUT z důvodu případného snížení možných rizik. 
V závěru diskuse členové AS VUT doporučili předsedovi AS Hanáčkovi dále o této záležitosti jednat 
v rámci Fóra předsedů AS VŠ Rady vysokých škol.   

Na závěr předseda AS Hanáček konstatoval, že předpokládá další spolupráci předsedkyně LK Mgr. 
Musilové s vedoucím PrO Mgr. Sobotkou k přípravě návrhů možných změn Volebního řádu AS VUT 
(a v návaznosti na to i Statutu VUT), které budou následně předány rektorovi VUT, a o kterých by 
následně mohl AS VUT jednat.  
 
 
8.  EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 

 Pravidla rozpočtu VUT v Brně pro r. 2021 – předložení 

Členové AS VUT obdrželi e-mailem dne 22. 2. 2021 návrh Pravidel sestavení rozpočtu Vysokého 
učení technické v Brně pro kalendářní rok 2021 (dále jen „Pravidla rozpočtu 2021), které z pověření 
rektora Štěpánka předložil kvestor Janíček, spolu s průvodním komentářem.  

Na dnešním zasedání AS VUT kvestor Janíček přednesl k předloženému materiálu podrobný ko-
mentář. Následně doc. Steinbauer sdělil, že na dnešním jednání EK před zasedáním AS provedl 
porovnání loňských „Pravidel“ s předloženým návrhem – tento dokument bude rozesláno všem čle-
nům AS . Přípravou „Pravidel“ se členové EK zabývali na svých pravidelných jednáních komise ko-
naných od začátku roku téměř každé úterý, tj. 2. 2., 9. 2., 16. 2. a dnes před zasedáním AS. Ekono-
mická komise AS VUT se doposud zabývala zejména problematikou rozdělených finančních pro-
středků v rámci specifického výzkumu a DKRVO a dne 16. 2. 2021 přijala níže uvedené usnesení.  
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Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 16. 2. 2021: 
EK AS VUT na základě informací prorektora Grmely a předchozí diskuse souhlasí s tím, že se ak-
tuální podklady specifického výzkumu na rok 2021, podle kterých již probíhá rozdělení prostředků 
na součásti VUT a zpracování a podávání projektů specifického výzkumu na VUT, stanou součástí 
Pravidel rozpočtu VUT a Rozpočtu VUT na rok 2021. 
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
Hlasování hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že příští jednání EK AS VUT o předloženém návrhu 
„Pravidel“ se bude konat dne 2. 3. 2021, po skončení jednání kolegia rektora od 10:00 hodin.  
 

 Informace o jednání EK AS VUT týkající se žádosti CVIS – výpadek příjmů  
v aktivitě KolejNET v návaznosti na pokles výnosů KaM VUT při Covid-19 

 
Výše uvedené dokumenty týkající se žádosti CVIS ve věci výpadku příjmů v aktivitě KolejNET byly 
předloženy z pověření rektora Štěpánka kvestorem Janíčkem před jednáním EK AS VUT dne 
19. 1. 2021 členům EK a v průběhu minulého zasedání AS VUT doplnil další informace ředitel CVIS 
Ing. Marušinec. Dokument byl projednáván na EK AS VUT dne 19. 1. 2021, 26. 1. 2021 a na únoro-
vých zasedáních EK AS VUT. Dne 16. 2. 2021 přijala EK AS VUT níže uvedené usnesení.  
 
Usnesení EK AS VUT č. 3 ze dne 16. 2. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT bere na vědomí sdělení ředitele CVIS Ing. Marušince a prorektora 
Hrušky, reagující na dotazy v diskusi na dnešním jednání komise, že případné dofinancování pro-
padu příjmů rozpočtu CVIS 2020 bude řešeno z vlastních zdrojů bez nároků na centralizované zdroje 
VUT. EK AS VUT se bude dále zabývat obdrženými podklady CVIS a podněty z EK při projednávání 
Pravidel rozpočtu VUT a Rozpočtu VUT na rok 2021. EK AS VUT souhlasí s tím, aby předseda EK 
na projednávání pro CVIS a IS relevantních částí Pravidel rozpočtu VUT 2021 a Rozpočtu VUT 2021 
zval zástupce CVIS a prorektora Hrušku. 
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
Hlasování hosté: pro – 3 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Kvestor Janíček na dnešním zasedání AS sdělil, že závěr jednání EK uvedený v usnesení komise 
odpovídá skutečnostem. Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že doporučuje, aby AS VUT 
převzal výše uvedené usnesení. AS VUT dále hlasoval o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 11: 
Akademický senát VUT bere na vědomí sdělení ředitele CVIS Ing. Marušince a prorektora Hrušky, 
reagující na dotazy v diskusi na jednání EK, že případné dofinancování propadu příjmů rozpočtu 
CVIS VUT v r.  2020 bude řešeno z vlastních zdrojů bez nároků na centralizované zdroje VUT. 
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

 Další ekonomické záležitosti – informace z jednání EK AS VUT (SHAP, aj.) 
 
Předseda EK AS VUT RNDr. Popela zrekapituloval, že v návaznosti na diskusi uskutečněnou na 
jednání AS VUT dne 26. 1. 2021 byla problematika aplikace SHAP podrobně projednávána na EK 
AS VUT dne 2. 2. 2021, na tomto jednání přednesla prorektorka Režňáková podrobnou prezentaci 
týkající se přípravy SHAP – Hodnocení akademických pracovníků a pracovníků VaV – členům AS 
VUT rozeslána e-mailem dne 5. 2. 2021.  

Prezentace prorektorky Režňákové – Hodnocení činnosti pracovníků – výchozí teze: 

▪ Zákon o VŠ, § 6: Do samosprávné působnosti veřejné vysoké školy patří zejména.. zajišťování kvality 
vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností 

▪ Plán realizace SZ VUT na r. 2019: rozpracovávat systém hodnocení výkonnosti zaměstnanců, který 
bude tvořit základní prvek systému řízení kvality na VUT  

▪ Doporučení NAU (leden 2019): pokračovat ve vytváření systému hodnocení výsledků tvůrčí činnosti 
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▪ International Evaluation Panel (listopad 2020)  
▪ Management je proces systematického plánování, organizování, vedení lidí a kontrolování, který smě-

řuje k dosažení cílů organizace. 
▪ Cíl: vytvořit podpůrnou aplikaci pro hodnocení zaměstnanců, ústředním bodem hodnocení je osobní 

pohovor.  

Na základě diskusí z jednání EK AS VUT konaných ve dnech 2. 2., 9. 2. a 16. 2. 2021 bylo schváleno 
níže uvedené usnesení EK.  

Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 16. 2. 2021: 
Ekonomická komise AS VUT, v návaznosti na diskusi členů AS VUT inspirovanou aktuálními zku-
šenostmi z AO VUT se současnými ergonomickými a datovými nedostatky implementace SHAP 
a na doporučení členů AS VUT ze zasedání AS VUT 26. 1. 2021, projednala vývoj aplikace SHAP 
pro hodnocení AP na svém jednání dne 2. 2. 2021.  EK AS VUT uvítala ucelené informace prorek-
torky prof. Ing. Márie Režňákové, CSc. o vývoji aplikace SHAP a vyjadřuje jí poděkování za úsilí 
věnované vývoji SHAP. 
EK AS VUT považuje za klíčové sdělení paní prorektorky, že SHAP má být podpůrným nástrojem 
pro osobní rozvoj AP a že jeho provoz v roce 2021 se považuje za informativní. EK AS VUT dopo-
ručuje AS VUT a vedení VUT tyto zásadní a další informace z poskytnuté prezentace paní prorek-
torky o účelu a funkci SHAP šířit k budoucím uživatelům SHAP, a to i cestou AS fakult a z iniciativy 
členů AS VUT tak, aby byly korektně uplatňovány na všech úrovních řízení.  
EK AS VUT dále upozorňuje, že cílová skupina uživatelů SHAP k němu získala přístup až na začátku 
roku 2021, a proto je na něj nutné v roce 2021 nahlížet jako na systém v režimu testování a po 
prvním kole hodnocení na jaře 2021 by měla být i prostřednictvím AS fakult shromážděna zpětná 
vazba od uživatelů.  
Získané podněty by následně měly být reflektovány tak, aby uživatelé SHAP jej postupně vnímali 
jako užitečnou pomůcku, a ne jako další administrativní zátěž. EK AS VUT vyjadřuje názor, že v 
opačném případě by mohly být přínosy pro VUT, předpokládané autory tohoto nástroje, významně 
nižší a jeho potenciál kvůli implementačním nedodělkům či chybějícím funkcionalitám nebyl využit.  
EK AS VUT proto doporučuje AS VUT požádat vedení VUT, aby této fázi implementace věnovalo 
odpovídající pozornost, informovalo fakulty a součásti o sběru připomínek, zajistilo jejich vypořádání 
a v neposlední řadě zajistilo průběžnou informovanost uživatelů z AO VUT o zohledňování jejich 
připomínek k implementaci SHAP. 
Hlasování: pro – 12 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  
Hlasování hosté: pro – 4 hlasy, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Předseda EK AS VUT RNDr. Popela doporučil, aby AS VUT převzal také toto usnesení EK AS VUT 
do svého usnesení, AS VUT dále hlasoval o jeho schválení.  
 
Návrh usnesení AS č. 12: 
Akademický senát VUT v návaznosti na diskusi členů AS inspirovanou aktuálními zkušenostmi z AO 
VUT se současnými ergonomickými a datovými nedostatky implementace SHAP a na doporučení 
členů AS VUT ze zasedání AS VUT 26. 1. 2021 projednal vývoj aplikace SHAP pro hodnocení AP. 
AS VUT uvítal ucelené informace prorektorky prof. Ing. Márie Režňákové, CSc. o vývoji aplikace 
SHAP a vyjadřuje jí poděkování za úsilí věnované vývoji SHAP. 
AS VUT považuje za klíčové sdělení prorektorky, že SHAP má být podpůrným nástrojem pro osobní 
rozvoj AP a že jeho provoz v roce 2021 se považuje za informativní. AS VUT doporučuje svým 
členům a členům vedení VUT tyto zásadní a další informace z poskytnuté prezentace prorektorky 
o účelu a funkci SHAP šířit k budoucím uživatelům SHAP, a to i cestou AS fakult a z iniciativy členů 
AS VUT tak, aby byly korektně uplatňovány na všech úrovních řízení.  
AS VUT dále upozorňuje, že cílová skupina uživatelů SHAP k němu získala přístup až na začátku 
roku 2021, a proto je na něj nutné v roce 2021 nahlížet jako na systém v režimu testování a po 
prvním kole hodnocení na jaře 2021 by měla být i prostřednictvím AS fakult shromážděna zpětná 
vazba od uživatelů.  
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Získané podněty by následně měly být reflektovány tak, aby uživatelé SHAP jej postupně vnímali 
jako užitečnou pomůcku, a ne jako další administrativní zátěž. AS VUT vyjadřuje názor, že v opač-
ném případě by mohly být přínosy pro VUT, předpokládané autory tohoto nástroje, významně nižší 
a jeho potenciál kvůli implementačním nedodělkům či chybějícím funkcionalitám nebyl využit.  
AS VUT žádá vedení VUT, aby této fázi implementace věnovalo odpovídající pozornost, informovalo 
fakulty a součásti o sběru připomínek, zajistilo jejich vypořádání a v neposlední řadě zajistilo prů-
běžnou informovanost uživatelů z AO VUT o zohledňování jejich připomínek k implementaci SHAP. 
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Dále předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil, že na zasedání EK AS VUT dne 16. 2. 2021 byly 
projednávány náměty doc. Jaroše týkající se níže uvedených oblastí. 

1. SHAP – pozitivní motivace akademiků 
Moje první připomínka byla k pozitivní motivaci akademických pracovníků při vyplňování údajů do SHAP. 
Všichni cítíme, že množství údajů, které se eviduje a které je nutno ručně zadávat začíná přerůstat únosnou 
mez. Myslím si, že aby byli pracovníci ochotni tomu věnovat patřičnou pozornost je nutné je pozitivně motivo-
vat. 1) Měl by být nastaven nějaký přepočet prací nad rámec běžných povinností (recenze článků, posudky, 
členství v komisích, radách, atd. ..) na finanční odměnu. Spoustu činností člověk stejně udělá, ale pokud bude 
vědět, že když je správně nezadá do IS přijde o 500 Kč, bude ho to motivovat ke správnému zadání. V mnoha 
případech by stačilo, kdyby na výplatní pásce pracovník uviděl, za co přesně odměnu získal na místo nějakého 
kryptočísla, které mu nic neřekne. 2) Pro určitou skupinu lidí je mnohem větší motor vlastní ctižádostivost, 
pracovitost a touha být nejlepší. Bylo by tedy dobré jim ukázat, jak si vedou. Zvážil bych tedy možnost nějakého 
anonymního markingu, např. Jsem AP v prvním decilu, kvartilu, atd :) 

2. Výše stanovených odvodů z projektů – pohled zdola 
Většina fakult má režie projektů nastaveny někde mezi 20-30 %. V případě, že takto vysoké režie akceptuje 
poskytovatel, tak s tím pravděpodobně nemá nikdo problém. Problém ale nastane v momentě, kdy poskyto-
vatel uzná režie nižší, např. 10-15 %, a pak je nutné projekt dofinancovat. Řešitel se pak může setkat s tím, 
že si musí nějakým způsobem zajistiti dofinancování režií z jiné hospodářské činnosti, a pokud žádnou takovou 
nemá, tak se mu sebere část úvazku. Část režií může zajistit ústav nebo fakulta, ale ta je zase vázána výší 
odvodů do společného rozpočtu. 
Tato situace je značně demotivující především u špičkových projektů, jejichž získání je otázka několika let 
práce a kdy řešitel nakonec řešitel spočítá, že zafinancuje možná dvě třetiny týmu na stejné množství práce. 
Stojí pak před těžkým dilematem, buď to překousnout, nebo se na projekt vykašlat, nebo hledat cesty, jak 
obejít VUT.  
Nalijme si čistého vína. Bez projektů by si VUT neudrželo ani polovinu špičkových vědců. Navíc projekty často 
financují cestování, náklady na časopisecké publikace a další potřebné vybavení. Dle mého názoru se tak díky 
projektům stávají zaměstnanci pro VUT extrémně levní, a ještě přináší vytoužené patenty, průmyslové vzory, 
kvalitní publikace, PR atd.  
Pokud jsou však výzkumné týmy kráceny na dotaci z důvodu režií, nemohou se zaměstnanci projektu plně 
věnovat. Místo toho, aby sepisovali kvalitní publikace, po kterých VUT tak prahne, shánějí další drobné pro-
jekty bokem a celkově rozmělňují svoji soustředěnost, která pak vede přesně k tomu, co nechceme – spoustě 
mizerných publikací jen proto, aby na každém projektíku byla čárka a poděkování. 
Považuji tedy za vhodné se zamyslet nad tím, jakým způsobem podpořit řešitele projektů a týmy, které se 
aktivně snaží podávat velké projekty typu H2020, případně projekty, které se dají vytěžit jiným způsobem, 
např. zlepšením obrazu univerzity v očích veřejnost. Vezměme rovněž v potaz, jaká je úspěšnost při podávání 
projektů a kolik námahy to stojí. Je tedy třeba pisatele grantů maximálně motivovat. Bez projektů totiž nemáme 
mezi konkurencí šanci.  
Několikrát se na EK AS mluvilo o odměnách za získání projektu, kvalitní publikace atd., které by byly směřo-
vány na konkrétně zaměstnance či týmy. Dle mého názoru by bylo mnohem systematičtější nechat jim na 
vstupu co nejvíce, ať si sami rozhodnou, co s penězi, než jít cestou "nejprve vás oškubeme a pak vám hodíme 
drobek za snahu". 

3. Redukce osnov matematiky, fyziky a chemie na základních školách.  
Zde jsem se pouze zajímal o to, jestli se vedení VUT hodlá nějak angažovat v této záležitosti otevřeného 
dopisu fyziků ministrovi školství, pod které se podepsala celá řada vědeckých i akademických pracovišť.  
http://www.pedagogicke.info/2021/02/dopis-fyziku-ministrovi-skolstvi-patri.html?fbclid=IwAR2t2PDRvf-
tuR3dfceXgZZGtGvcpPypslYjutwyhyS6JWCh4B4gFPsNfwOs 

 

http://www.pedagogicke.info/2021/02/dopis-fyziku-ministrovi-skolstvi-patri.html?fbclid=IwAR2t2PDRvftuR3dfceXgZZGtGvcpPypslYjutwyhyS6JWCh4B4gFPsNfwOs
http://www.pedagogicke.info/2021/02/dopis-fyziku-ministrovi-skolstvi-patri.html?fbclid=IwAR2t2PDRvftuR3dfceXgZZGtGvcpPypslYjutwyhyS6JWCh4B4gFPsNfwOs
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V následující diskusi doporučil předseda EK RNDr. Popela připravit v této souvislosti usnesení na 
příští zasedání AS VUT – ve spolupráci doc. Jaroše s doc. Steinbauerem.  
 

 Majetkoprávní záležitosti  
 
Návrhy majetkoprávních záležitostí předložil z pověření rektora Štěpánka kancléř Gregorek e-mai-
lem dne 17. 2. 2021 – rozeslány bezprostředně všem členům AS VUT. Návrhy se týkají věcných 
břemen. Dokumenty projednala EK dnes před zasedáním AS VUT a přijala níže uvedená usnesení.  
Předseda EK RNDr. Popela sdělil, že kladné vyjádření k předloženým návrhům sdělili členové EK 
AS VUT Ing Galeová a Ing. Beneš. EK AS VUT dne 23. 2. 2021 přijala níže uvedené usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 23. 2. 2021: 
EK AS VUT doporučuje AS VUT vyjádřit se kladně k majetkoprávním záležitostem, předloženým 
z pověření rektora kancléřem VUT dne 17. 2. 2021. 
Hlasování: pro – 14 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
Hlasování hosté: pro – 5 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání vznesl dotaz, mají členové AS k dokumentům 
nějaké připomínky a zda chtějí členové AS hlasovat o předložených dokumentech již dnes. V pří-
padě, že ano, musí AS nejprve přijmout usnesení týkající se zkrácení předkládací lhůty k projednání 
předložených majetkoprávních návrhů. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo při-
stoupeno k hlasování o schválení níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 13: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání majetkoprávních návrhů rozeslaných členům AS VUT e-mailem dne 17. 2. 2021.  
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

1. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. KRÁLOVO POLE A ŽABOVŘESKY,  
    ÚŘAD ZASTUPOVÁNÍ STÁTU VE VĚCECH MAJETKOVÝCH 
 
Návrh usnesení AS č. 14: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjadřuje 
kladně k uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 6087/1, 6087/12, 6087/13, 
6087/14, 6087/21, 6087/24, 6087/25, 6087/26, 6087/31, 6089/3 a 6089/4 v k.ú. Žabovřesky a dále parc. č. 
4602/51, 4602/70, 4602/71, 4602/72 a 4767/15 v k.ú. Královo Pole, spočívajícího v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav inže-

nýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
Zřízení věcného břemene je úplatné v souladu s částkou stanovenou v návrhu. VUT je oprávněným a Česká 
republika – Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, povinným. 

Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
2. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. VEVEŘÍ, STATUTÁRNÍ MĚSTO BRNO 
 
Návrh usnesení AS č. 15: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjadřuje 
kladně k uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 72. 92 a 389 v k.ú. Veveří, spočí-
vajícího v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav inže-

nýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
Zřízení věcného břemene je úplatné v souladu s částkou stanovenou v návrhu. VUT je oprávněným a Statu-
tární město Brno povinným. 

Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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3. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. MEDLÁNKY, ARTIN 
 
Návrh usnesení AS č. 16: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjadřuje 
kladně k uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 845/2 v k.ú. Medlánky, spočívají-
cího v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť – optické kabelové vedení, 
b) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť – kanalizační přípojku splaškové kanalizace, 
c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť – vodovodní přípojku, včetně vodoměrné šachty, 
d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav inže-

nýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu, 
e) služebnosti stezky a cesty – příjezdovou komunikaci pro přístup k panujícím pozemkům. 

Zřízení věcného břemene je úplatné v částkách stanovených v návrhu. VUT je povinným a obchodní společ-
nost Artin, spol. s r.o. IČ: 25531115, se sídlem Božetěchova 3021/19, 6012 00 Brno, oprávněným.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
4. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. KRÁLOVO POLE A MEDLÁNKY,  
TECHNOLOGICKÝ PARK BRNO 
 
Návrh usnesení AS č. 17: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjadřuje 
kladně k uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 833/5 v k.ú. Medlánky a parc. č. 
4800/67 v k.ú. Královo Pole, spočívajícího v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (podzemní vedení vysokého napětí), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav inže-

nýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 

Zřízení věcného břemene je úplatné v sazbách za každý zatížený m2 pozemku, v celkové ceně stanovené 
v návrhu. VUT je povinným a obchodní společnost Technologický park Brno, IČ: 48532215, se sídlem Purky-
ňova 646/107, Medlánky, 612 00 Brno, oprávněným.  

Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

5. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. KRÁLOVO POLE A MEDLÁNKY,  
TECHNOLOGICKÝ PARK BRNO 
 
Návrh usnesení AS č. 18: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjadřuje 
kladně k uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 833/1 a parc. č. 833/5 v k.ú. 
Medlánky a parc. č. 4800/2 a par. č. 4800/67 v k.ú. Královo Pole, spočívajícího v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (přeložka podzemního vedení plynovodu), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav inže-

nýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
Zřízení věcného břemene je úplatné v sazbách za každý zatížený m2 pozemku, v celkové ceně stanovené 
v návrhu. VUT je povinným a obchodní společnost Technologický park Brno, IČ: 48532215, se sídlem Purky-
ňova 646/107, Medlánky, 612 00 Brno, oprávněným. 

Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
 

9. STRATEGICKÝ ZÁMĚR VUT 
 
Strategické dokumenty předložila z pověření rektora Štěpánka pí. Doležalová e-mailem dne 15. 2. 
2021 – rozeslány bezprostředně všem členům AS VUT. Jedná se o následující dva dokumenty:  

1. Strategický záměr VUT 2021+, včetně přílohy Plán investičních aktivit VUT do roku 2030;  
2. Plán realizace Strategického záměru VUT na rok 2021, včetně Plánu investičních aktivit VUT  
    na rok 2021.  
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Dle sdělení pí. Doležalové formátování obou dokumentů a finální grafická podoba budou ještě do-
pracovány. Rektor Štěpánek požádal dle možností o projednání dokumentů ve zkrácené předkládací 
lhůtě.  

Dne 22. 2. 2021 zaslala pí. Doležalová jménem rektora Štěpánka upravenou verzi dokumentu Stra-
tegický záměr VUT 2021+, ve kterém byly zapracovány a žlutě vyznačeny změny provedené na 
základě připomínek Vědecké rady VUT. K druhému dokumentu (Plán realizace SZ VUT 2021) čle-
nové VR VUT neměli žádné připomínky, platí tedy již předložená verze.  

Pí. Doležalová na dnešním zasedání AS sdělila, že dokumenty vycházejí ze strategie VUT do r. 
2030, kterými se AS VUT hodně věnoval již v průběhu svého loňského výjezdního zasedání AS VUT 
ve Valči. RNDr. Popela sdělil, že na dnešním jednání EK členové komise konstatovali, že potřebují 
více času k prostudování předložených dokumentů a doporučili, aby o nich AS VUT hlasoval až na 
příštím zasedání AS VUT.  

Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména doc. Opravil, Ing. Krečmer, 
kvestor Janíček, RNDr. Popela a kancléř Gregorek. Po diskusi členové AS VUT opět navrhli hlasovat 
o návrhu usnesení, které se týká zkrácení předkládací lhůty a podle výsledku hlasování, tj. až v pří-
padě, že bude toto usnesení schváleno, hlasovat o schválení výše uvedených dokumentů.  
 
Návrh usnesení AS č. 19: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání strategických dokumentů rozeslaných členům AS VUT e-mailem dne 15. 2. 2021.  
Hlasování: pro – 6 hlasů, proti – 11 hlasů, zdržel se hlasování – 5 hlasů. 
Návrh nebyl schválen.  
 
Na závěr vznesl doc. Hanáček dotaz, zda se má uskutečnit další zasedání AS VUT za 14 dnů anebo 
až za 4 týdny. Dle sdělení pí. Doležalové a kancléře Gregorka by měl AS VUT z časových důvodů 
projednat předložené návrhy co nejdříve. V následující diskusi vystoupili zejména doc. Steinbauer, 
prorektorka Režňáková, Ing. Kruljacová a Mgr. Musilová. Z diskuse vyplynulo, že členové AS VUT 
souhlasí s uskutečněním dalšího zasedání AS VUT za 14 dnů, tj. 9. 3. 2021 od 10:00 hodin (po 
skončení zasedání RVH VUT).  
 
 

10. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 

 Projednání návrhů AS VUT na 2 nové členy RVH VUT 
 
Na minulém zasedání rektor Štěpánek sdělil, že vzhledem ke konci funkčního období stávajících 
dvou členů RVH VUT nominovaných AS VUT, je třeba, aby AS VUT schválil nominaci dvou nových 
členů do RVH VUT – namísto prof. Štětiny a Ing. Maxery, kterým končí funkční období v květnu.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání zrekapituloval, že na minulém zasedání AS VUT 
byl podán návrh na nominaci prof. Štětiny, který doposud v této funkci zastupoval za zemřelou prof. 
Vávrovou. Dále doc. Hanáček sdělil, že včera obdržel od předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacové 
usnesení SK AS VUT ze včerejšího zasedání studentské komory AS týkající se schválení nominace 
studenta do RVH VUT.  

Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová informovala o přijatém usnesení SK AS VUT.  

Usnesení SK AS VUT č. 1 ze dne 22. 2. 2021:  
Studentská komora AS VUT nominuje do Rady pro vnitřní hodnocení VUT zástupce studentů: Ing. 
Anna Kruljacová, MSc.  
Hlasování: pro – 7 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Doc. Hanáček zrekapituloval ustanovení Statutu VUT:  

„Statut VUT, článek 38 odst. 4: Zbývající členy RVH VUT, kteří nejsou uvedeni v odstavcích 1 až 3, jmenuje 
a odvolává rektor, a to:  
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a) jednu třetinu na základě návrhu AS VUT, kdy jeden z členů je student VUT,  
b) jednu třetinu na návrh VR VUT,  
c) a jednu třetinu na základě vlastního uvážení.  
V případě návrhů z AS VUT a VR VUT může rektor návrh odmítnout.“  

 
AS VUT po krátké diskusi hlasoval tajným hlasováním o schválení dvou níže uvedených usnesení 
(viz Jednací řád AS VUT – čl. 9 odst. 6 písm. a).  

 
Návrh usnesení AS č. 20: (Tajné hlasování) 
Akademický senát VUT nominuje do Rady pro vnitřní hodnocení VUT prof. Ing. Josefa Štětinu, Ph.D.        
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy.  
 
Návrh usnesení AS č. 21: (Tajné hlasování) 
Akademický senát VUT nominuje do Rady pro vnitřní hodnocení VUT studentku Ing. Annu Kruljaco-
vou, MSc.         
Hlasování: pro – 16 hlasů, proti – 3 hlasy, zdržel se hlasování – 3 hlasy. 
 

 Informace o nominaci SK AS VUT do Disciplinární komise VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová sdělila, že studentská komora na svém včerejším distanč-
ním zasedání nominovala zástupce studentů do Disciplinární komise VUT – usnesení SK včera za-
slala e-mailem předsedovi AS VUT Hanáčkovi a prorektoru Doupovcovi.    

Usnesení SK AS VUT č. 2 ze dne 22. 2. 2021:  
Studentská komora AS VUT nominuje do Disciplinární komise VUT za studenty:  
Ing. Katarína Rovenská, Ing. Martin Rak, Ing. Daniel Janík. 
Hlasování: pro – 7 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  
 
Doc. Hanáček zrekapituloval ustanovení Statutu VUT: Statut VUT, článek 39 odst. 3: Členy DK VUT 

jmenuje rektor. Návrh rektora na jmenování členů DK VUT schvaluje AS VUT. 

Z výše uvedeného článku 39 odst. 3 Statutu VUT vyplývá, že AS VUT bude schvalovat návrh na 
nominaci studentů v rámci návrhu rektora na celou novou Disciplinární komisi VUT.  
 
 

11. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 

 Další záležitosti KTČ AS VUT   
 
KTČ AS VUT neprojednávala žádné aktuální dokumenty. 

 
 
12. RŮZNÉ  
 

 Stanovení termínu příštího zasedání AS VUT a informace o dalších možných termí-
nech zasedání AS VUT v I. pololetí r. 2021 
 

Předseda AS Hanáček podal návrh na schválení termínu příštího zasedání AS VUT. Členové AS 
VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 22:  
Akademický senát VUT schvaluje následující termín konání zasedání AS VUT: 9. 3. 2021.  
Předběžné termíny dalších zasedání: 23. 3., 20. 4., 18. 5., 15. 6. 2021 a výjezdní zasedání AS VUT 
ve dnech 29. 6. – 1. 7. 2021. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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 Různé  
 
Student FEKT (Elektroenergetika) Bc. Jiří Dvořáček, který se dnes účastnil distančního jednání AS 
VUT, vznesl dotaz, z jakého důvodu nejsou přidělovány koleje pro některé studenty VUT, kteří jsou 
v tíživé životní situaci:   

„Nedávno byly vydány nové pokyny pro ubytování na kolejích, které zakazují ubytování v jiných případech než 
z důvodů výuky, zaměstnání na VUT nebo z důvodu zdravotní situace v rodině. Nicméně ale nezohledňuje 
ostatní tíživé situace, kterými studenti mohou procházet. Takový výklad nevyužívají ani např. MUNI nebo 
MENDELU, u kterých postačí jako důvod "nevyhovující rodinná situace".  
Mám tedy dotaz, z jakého důvodu a na základě jakých podkladů přistoupilo vedení univerzity a kolejí k tak 
přísnému výkladu zákazu ubytování na kolejích a proč již není možné použít čestné prohlášení o neexistenc i 
jiného bydliště v ČR z důvodu nepříznivé rodinné situace bez další specifikace, ačkoliv je tento důvod možný 
dle Rozhodnutí rektora 6/2021 v článku 11, bod 11. 
Děkuji a s pozdravem, Bc. Jiří Dvořáček /student FEKT“ 

 
Následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu doporučil předseda PK AS VUT doc. 
Steinbauer obrátit se s dotazem přímo na rektora Štěpánka. Ing. Galeová a Ing. Kruljacová navrhly, 
aby se touto záležitostí zabývala Dozorčí rada KaM.  
 
Na závěr doc. Hanáček poděkoval všem účastníkům zasedání AS VUT za dnešní účast a ukončil 
jednání.  

 
 

   
 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 2/2021 DNE 23. 2. 2021 
 
 

UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Steinbauera a Ing. Bradáče.   
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT s doplněním bodu 10. Pe-
dagogické záležitosti o informaci SK AS VUT o podání návrhů nominací studentů do Disciplinární 
komise VUT.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis z jednání AS VUT č. 1/2021 ze dne 26. 1. 2021 – verzi 
rozeslanou členům AS VUT e-mailem dne 19. 2. 2021. 
 
UAS 4 
AS VUT žádá vedení VUT o úpravu návrhu Organizačního řádu VUT ve smyslu dříve zaslaných 
připomínek, a to: 
a) Doplnění důvodové zprávy k zavedení tohoto nového vnitřního předpisu, jak je zavedeno obecně 
u dokumentů předkládaných AS VUT k projednání. Důvodová zpráva by měla uvádět i důvod zave-
dení předpisu a vyjádřit i jeho význam pro VUT a AO VUT. 
b) Doplnění dosud chybějícího důrazu na oblasti působnosti související s hlavními činnostmi VUT. 
c) Zdůraznění, že organizační řád má za úkol přispívat k rozvoji aktivit akademické obce VUT ve 
všech hlavních oblastech činnosti, pomoci co nejlepšímu zajišťování s nimi souvisejících servisních 
činností, a to bez nárustu administrativní zátěže pro členy akademické obce VUT. 
d) Buď upravit obsah článku 4 "Obecná působnost" do úrovně obecnosti ostatních článků OŘ a zdů-
raznit tak roli OŘ jako dokumentu odkazujícího na další související předpisy, anebo OŘ rozšířit tak, 
aby ostatní články mírou konkrétnosti odpovídaly článku 4. 
e) Zapracování připomínek členů AS VUT, které již byly zaslány, viz následující seznam: 
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 Do čl. 4 odst. 2 (pokud bude zachována tato míra podrobnosti) doplnit bod "w) provádění 
opatření k zajištění informační bezpečnosti". Odmítavé stanovisko založené na argumentaci, 
že předcházení rizikovému chování uživatelů IT spadá pod jiné části obecné působnosti. „Vý-
kon činnosti vyplývající z vnitřních norem“ (myšleno směrnice k Informačnímu systému) a je 
povinností každé osoby dle občanského zákoníku i zákoníku práce počínat si tak, aby nedo-
cházelo ke škodám, nepovažujeme za relevantní. Stejně by šlo argumentovat i u bodu v) pro-
vádění opatření k zajištění bezpečnosti a ochrany zdraví při práci a požární ochrany a dal-
ších. Navíc rizikové chování uživatelů není jedinou bezpečnostní hrozbou pro IT v majetku 
VUT, spadají sem útoky zvenčí, spamy atp. 

▪ Čl. 2 dělení na součásti – navrhujeme v rámci přehlednosti úpravu bodu (1): VUT se člení na 
součásti: fakulty, ústavy a další součásti. (2) Fakultami VUT jsou: ……….. (3) Vysokoškol-
skými ústavy VUT jsou: …………. (4) Dalšími součástmi VUT jsou: ………. 

▪ Čl. 2 odkazuje na diagram organizační struktury VUT v příloze, ten ale neodpovídá členění 
v čl. 2 (pokud budeme ctít hierarchickou úroveň definovanou čl. 2, tak místo Jiná pracoviště 
a účel. zařízení zde musí být Další součásti). Diagram je navíc vytvořen ve Wordu pomocí 
obrazců, což není šťastné – může se v závislosti na prohlížeči rozpadat na objekty čar, ob-
délníků a textů. Word má nástroje pro tvorbu diagramů (SmartArt) nebo lze využít i Visio atp. 
Návrh na takový diagram ve SmartArt byl zaslán právnímu oddělení, viz níže. Uvedené čle-
nění Dalších součástí je sice o úroveň podrobnější než u fakult a VŠ ústavů, nicméně je 
možná pro přehlednost výhodnější – ke zvážení. 

▪ V čl. 1 se uvádí, že tento OŘ stanoví mj. 2d) odbornou působnost Rektorátu, ale tento bod 
není dále uveden. Prosíme odstranit. 

 
UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Rozhodnutí č. 5/2021 „Poplatek za úkony spojené s přijímacím řízením 
pro akademický rok 2022/2023“. 
 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje Rozhodnutí č. 5/2021 „Poplatek za úkony spojené s přijímacím 
řízením pro akademický rok 2022/2023“. 
 
UAS 7 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu nového znění Jednacího řádu Umělecké rady FaVU VUT.  
 
UAS 8 
Akademický senát VUT schvaluje Jednací řád Umělecké rady FaVU VUT.  
 
UAS 9 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhu Dodatku č. 1 Jednacího řádu Vědecké rady FIT VUT.  
 
UAS 10 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 Jednacího řádu Vědecké rady FIT VUT.  
 
UAS 11 
AS VUT bere na vědomí sdělení ředitele CVIS Ing. Marušince a prorektora Hrušky, že případné 
dofinancování propadu příjmů rozpočtu CVIS 2020 bude řešeno z vlastních zdrojů bez nároků na 
centralizované zdroje VUT. 
 
UAS 12 
AS VUT uvítala ucelené informace prorektorky prof. Ing. Márie Režňákové, CSc. o vývoji aplikace 
SHAP a vyjadřuje jí poděkování za úsilí věnované vývoji SHAP.  
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AS VUT považuje za klíčové sdělení paní prorektorky, že SHAP má být podpůrným nástrojem pro 
osobní rozvoj AP a že jeho provoz v roce 2021 se považuje za informativní. AS VUT doporučuje 
členům AS VUT a vedení VUT tyto zásadní a další informace z poskytnuté prezentace paní prorek-
torky o účelu a funkci SHAP šířit k budoucím uživatelům SHAP, a to i cestou AS fakult tak, aby byly 
korektně uplatňovány na všech úrovních řízení.  
AS VUT dále upozorňuje, že cílová skupina uživatelů SHAP k němu získala přístup až na začátku 
roku 2021, a proto je na něj nutné v roce 2021 nahlížet jako na systém v režimu testování a po 
prvním kole hodnocení na jaře 2021 by měla být i prostřednictvím AS fakult shromážděna zpětná 
vazba od uživatelů.  
Získané podněty by následně měly být reflektovány tak, aby uživatelé SHAP jej postupně vnímali 
jako užitečnou pomůcku, a ne jako další administrativní zátěž. AS VUT vyjadřuje názor, že v opač-
ném případě by mohly být přínosy pro VUT, předpokládané autory tohoto nástroje, významně nižší 
a jeho potenciál kvůli implementačním nedodělkům či chybějícím funkcionalitám nebyl využit.  
AS VUT žádá vedení VUT, aby této fázi implementace věnovalo odpovídající pozornost, informovalo 
fakulty a součásti o sběru připomínek, zajistilo jejich vypořádání a v neposlední řadě zajistilo prů-
běžnou informovanost uživatelů z AO VUT o zohledňování jejich připomínek k implementaci SHAP. 
 
UAS 13 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání majetkoprávních návrhů rozeslaných členům AS VUT e-mailem dne 17. 2. 2021.  
 
UAS 14 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně k uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 6087/1, 
6087/12, 6087/13, 6087/14, 6087/21, 6087/24, 6087/25, 6087/26, 6087/31, 6089/3 a 6089/4 v k.ú. 
Žabovřesky a dále parc. č. 4602/51, 4602/70, 4602/71, 4602/72 a 4767/15 v k.ú. Královo Pole, spo-
čívajícího v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
Zřízení věcného břemene je úplatné v souladu s částkou stanovenou v návrhu. VUT je oprávněným 
a Česká republika – Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, povinným. 
 
UAS 15 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně k uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 72. 92 a 389 
v k.ú. Veveří, spočívajícího v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
Zřízení věcného břemene je úplatné v souladu s částkou stanovenou v návrhu. VUT je oprávněným 
a Statutární město Brno povinným. 
 
UAS č. 16 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně k uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 845/2 v k.ú. 
Medlánky, spočívajícího v právu: 

f) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť – optické kabelové vedení, 
g) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť – kanalizační přípojku splaškové kanali-

zace, 
h) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť – vodovodní přípojku, včetně vodoměrné 

šachty, 
i) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu, 
j) služebnosti stezky a cesty – příjezdovou komunikaci pro přístup k panujícím pozemkům. 
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Zřízení věcného břemene je úplatné v částkách stanovených v návrhu. VUT je povinným a obchodní 
společnost Artin, spol. s r.o. IČ: 25531115, se sídlem Božetěchova 3021/19, 612 00 Brno, oprávně-
ným.  
 
UAS 17 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně k uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 833/5 v k.ú. 
Medlánky a parc. č. 4800/67 v k.ú. Královo Pole, spočívajícího v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (podzemní vedení vysokého napětí), 
d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 

Zřízení věcného břemene je úplatné v sazbách za každý zatížený m2 pozemku, v celkové ceně sta-
novené v návrhu. VUT je povinným a obchodní společnost Technologický park Brno, IČ: 48532215, 
se sídlem Purkyňova 646/107, Medlánky, 612 00 Brno, oprávněným.  
 
UAS 18 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně k uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene na pozemku parc. č. 833/1 a parc. 
č. 833/5 v k.ú. Medlánky a parc. č. 4800/2 a par. č. 4800/67 v k.ú. Královo Pole, spočívajícího v 
právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (přeložka podzemního vedení plynovodu), 
d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
Zřízení věcného břemene je úplatné v sazbách za každý zatížený m2 pozemku, v celkové ceně sta-
novené v návrhu. VUT je povinným a obchodní společnost Technologický park Brno, IČ: 48532215, 
se sídlem Purkyňova 646/107, Medlánky, 612 00 Brno, oprávněným. 
 
UAS 19 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání strategických dokumentů rozeslaných členům AS VUT e-mailem dne 15. 2. 2021.  
Návrh nebyl schválen. 
 
UAS 20 (Tajné hlasování) 
Akademický senát VUT nominuje do Rady pro vnitřní hodnocení VUT prof. Ing. Josefa Štětinu, Ph.D.        
 
UAS 21 (Tajné hlasování) 
Akademický senát VUT nominuje do Rady pro vnitřní hodnocení VUT studentku Ing. Annu Kruljaco-
vou, MSc.         
 
UAS 22 
Akademický senát VUT schvaluje následující termín konání zasedání AS VUT: 9. 3. 2021, 10:00 h.  
Předběžné termíny dalších zasedání: 23. 3., 20. 4., 18. 5., 15. 6. 2021 a výjezdní zasedání AS VUT 
ve dnech 29. 6. – 1. 7. 2021. 
 

TERMÍN PŘÍŠTÍHO ZASEDÁNÍ 
Příští zasedání AS VUT se bude konat 9. 3. 2021 v 10:00 hodin 

v rámci videokonference MICROSOFT Teams. 

 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 

 

Zapsala: Jarmila Cardová 


